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Jak jsme volili
Výsledky lednových prezidentských 

voleb na str. 2 a 3.

Počet obyvatel
K 31. 12.  2022 bylo ve Vimperku trvale 

hlášeno 7  519 osob (včetně cizinců). 
Oproti stavu k  27. 7.  2022 je to nárůst 
o 264. 

První občánek
Prvním občánkem roku 2023 je holčička 

Terezka, narozená 2. ledna 2023. 

Jarní prázdniny
Jarní prázdniny na Prachaticku vypuk-

nou 27. února a potrvají do 5. března. Jaké 
volnočasové aktivity si pro děti připravil 
místní dům dětí a mládeže či nový Klu-
bík pro děti vedený Petrou Litvanovou si 
přečtěte na str. 17 a 24.

Dětský karneval
Dětské karnevaly s Ivetou Pavlíkovou se 

uskuteční 5. a 12. března v MěKS Vimperk. 
Více na www.kulturavimperk.cz.

2

2

5 8

Kontaktujte nás:
vimperske.noviny@mesto.vimperk.cz

388 402 264

Překvapivý objev  
ve staré radnici  

vimperk.cz

Volby jsou zrcadlem 
společnosti

První měsíc nového roku jsme prožili pro náš 
stát s událostí číslo jedna, volbou hlavy státu. 
Již potřetí si volíme prezidenta přímo. V před-
volebním klání jsme vybírali z osmi kandidátů. 
Kampaně byly různého charakteru, výrazně se 
lišily svým rozsahem, způsobem, ale o čem 
se nejvíce diskutovalo, byl jejich obsah. Volba 
prezidenta má jedno společné s ostatními vol-
bami, které probíhají v naší zemi. Volby jsou 
svobodné, demokratické, dobrovolné a ode-
vzdané hlasy jsou spravedlivě spočítány. Volit 
mohou všichni, kteří splňují zákonné podmínky, 
bez rozdílu pohlaví. Bereme to jako samozřej-
most, ale ne všude ve světě tomu tak je. Jsou 
země, kde se volební právo omezuje a svazuje. 

Největším zklamáním prezidentských voleb 
bylo vedení negativní kampaně a šíření zpráv, 
jež vyvolávají ve společnosti strach. Urážení 
a napadání kandidátů mezi sebou. Zastrašo-
vání a podněcování k nespokojenosti a k pro-
testům nic nevyřeší. Nejhorším důsledkem 
je rozdělování společnosti. Rozdělilo to přá-
tele, kamarády, rodiny. Bohužel, naše spo-
lečnost ještě nedospěla do té fáze, že názor 
jedince je jeho osobní právo a měli bychom být 
k tomu tolerantní. Někdy jsme schopni u lidí, 
které osobně známe, tolerovat prohřešky proti 
zákonu, ale výběr kandidáta už ne. 

Žijeme v  demokratické společnosti, kde 
jedinec typu prezident, předseda vlády, před-
seda parlamentu či senátu sám za sebe neroz-
hodne o zásadních věcech pro naši zemi. Jsme 

součástí Evropské unie, jsme členem NATO, ať 
už s tím někdo souhlasí, či má k tomu výhrady. 
Podepsali jsme dobrovolně přístupové doku-
menty, přijali jsme pravidla a zásady a těmi se 
také musíme řídit. Máme právo tato demo-
kraticky změnit, ale jen podle pravidel, která 
určuje zákon. 

Kolikrát se naše země musela vypořádat 
s  tím, že o  nás bylo rozhodnuto bez nás. 
Měli jsme hlavu státu, kterou určil někdo jiný 
pro svůj prospěch. Kolikrát v minulém století 
byla omezena naše práva, svoboda projevu 
i pohybu. Nesmělo se říci nahlas, co si mys-
líme. Lidé se báli přiznat ke své víře z důvodu 
perzekucí, které z toho plynuly. Lidé nemohli 
svobodně říci svůj názor, protože za něj byli 
trestáni, vězněni, někdy je to stálo život. 

Volby jsou zrcadlem společnosti. Vítě-
zové voleb jsou obrazem toho, čemu lidé 
jsou ochotni uvěřit a co očekávají. Zda staví 
na faktech, znalostech o kandidátech i osob-
ních empatiích, nebo jsou ochotni uvěřit jen 
volebním proklamacím, které se výrazně liší 
od  skutků. Co ale zůstává nejvyšší hodno-
tou voleb je, že nový prezident byl zvolen 
demokraticky a svobodně. Každý z nás, kdo 
má volební právo, mohl přijít podpořit svého 
kandidáta. Vést u piva řeči, že to stejně nemá 
cenu a že nemám koho volit, je jen mlácení 
prázdné slámy. 

Jaroslava Martanová
starostka

Konečně napadl sníh, tak nasadit lyže a hurá do přírody.
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A. BabišP. Pavel

54,58 % 58,32 %

45,41 %

41,67 %

1981 hl.

1648 hl.

Tak jako ve zbytku ČR,
druhé kolo volby již
přesvědčivě ovládl Petr
Pavel, byť jeho podpora
ve Vimperku byla oproti
celorepublikovému
výsledku procentuálně
nižší. Zvítězil v šesti ze
sedmi okrsků.

Volbení účast byla
63,10 %, což je opět
méně než volební účast
v celé ČR (70,25 %).
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2,70 % 1,32 % 0,66 %

1315 hl.

1124 hl.

412 hl.

266 hl.
196 hl.

94 hl. 46 hl. 23 hl.

V prvním kole ve Vimperku dominoval na
rozdíl od zbytku ČR Andrej Babiš, který
zvítězil v pěti ze sedmi okrsků.

Volební účast byla 60,53 %, což je méně
než volební účast v celé ČR (68,24 %).
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Poděkování hasičům
Vánoce jsou obdobím, na které se těšíme 

snad všichni. Těšíme se na to, že si svými nej-
bližšími budeme užívat pohodu Štědrého dne, 
navštívíme své blízké a přátele. Loňský Štědrý 
večer byl však pro profesionální a dobrovolné 
hasiče z našeho města i okolí jiný. Před čtvrtou 
hodinou odpoledne vypukl požár v Klášterci, 
na zemědělské farmě, kde hořela velká hala 
plná sena. Sjely se zde jednotky profesionál-
ních hasičů z Vimperka a Prachatic a do služby 
byly povolány i jednotky sboru dobrovolných 

hasičů z Hrabic, Zdíkova, Horní Vltavice, Sta-
chů, Svaté Maří a Čkyně. Vzhledem k rozsahu 
požáru byla nutná třídenní nepřetržitá přítom-
nost hasičů na  místě samém. Odhadovaná 
škoda požáru byla na 25 milionů korun. Je to 
velká škoda pro majitele zemědělské farmy, 
ale naštěstí nebyly ohroženy lidské životy ani 
jiný soukromý majetek. 

Být hasičem je poslání, ne povolání. To bylo 
patrné z tváří všech hasičů, kteří na místě byli 
nejen na  Štědrý den, ale i  dny následující. 

Společně se strážníky městské policie jsme 
večer na Štědrý den i o vánočních svátcích 
byli na místě požáru. Všichni dělali, co měli, 
brali to jako samozřejmost pomoci. Nikdo se 
nemračil, nehudroval. Měli připravené malé 
zázemí, kde se mohli napít a něco pojíst. Nebyl 
to štědrovečerní kapr, ale jídlo z benziny, která 
měla otevřeno. Cukroví z domova, co si přinesli. 

Vážení hasiči, za město Vimperk i mou osobu 
přijměte velké poděkování za vaše nasazení, 
obětavost a obdiv k profesionální práci, klidu 
a rozvaze, se kterou jste vše zvládli na výbor-
nou. Jsme na vás pyšní!

Jaroslava Martanová, starostka

Bilance  
uplynulého volebního období 
a konečný účet roku 2022

V  září 2022 proběhly komunální volby 
do zastupitelstev obcí a měst. Nejen na závěr 
každého roku, ale i volebního období se dělá 
zúčtování a ohlédnutí zpět. A tady je pár čísel 
vypovídající o financích města a  investicích, 
které byly zrealizovány v letech 2019–2022.

Po nástupu na radnici v roce 2018 jsme měli 
k dispozici finanční prostředky ve výši 38,7 mil. 
Kč, které byly již v prosinci zapojeny do roz-
počtu, a  zůstatek pro rezervu na  roky příští 
byl ve výši 86 tisíc korun. Tedy žádná rezerva 
pro další investice než ty, které byly plánovány 
v rámci rozpočtu. Nejednalo se tedy o částku, 
která zazněla na  ustavujícím zastupitelstvu 
v listopadu 2018, že máme k dispozici 55 mil. 
Kč. Z těchto peněz se do konce roku zapla-
tily faktury za dokončené práce v roce 2018. 

Léta předminulého volebního období 2014 
až 2018 se nesla v duchu ekonomického roz-
voje a dobrého daňového výnosu, což mělo 
pozitivní vliv na příjmy města. Rovněž rok 2019 
byl rokem vyšších příjmů, než jsme očekávali. 
Bohužel s nástupem roku 2020 a covidovou 
pandemií přišla nejistota a nikdo nebyl scho-
pen predikovat, jak se budou finance vyvíjet, 
jak poběží ekonomika a  zda se trh výrazně 
nezpomalí. Nakonec se ukázalo, že obavy, 
které panovaly, se ne zcela naplnily, a díky pří-
jmům ve výši v roce 110,5 mil. Kč bylo možné 
investovat a  stavět. Malé porovnání příjmů 
města za uplynulá dvě volební období v letech 
2015–2022 naleznete v tabilce na konci článku.

V  minulém volebním období jsme čerpali 
úvěr ve výši 150 mil. Kč. Peníze byly použity 
na realizaci velkých investic, rekonstrukci ulice 

1. máje, regeneraci panelového sídliště, investic 
do škol a do základní technické infrastruktury. 

Celkem za uplynulé volební období 2019–
2022 bylo proinvestováno 365,5 mil. Kč. Jed-
noduchou matematikou se dopočteme, že 
každý den (1  460 dnů) se proinvestovalo 
250 340 Kč. To je velmi dobrá částka. Mohli 
jsme tak činit díky tomu, že jsme měli k dis-
pozici finance, připravili jsme projekty a díky 
nasazení všech bylo možné stavět, rekon-
struovat a připravovat další projekty. Poděko-
vání za toto investičně náročné období náleží 
zaměstnancům města, ředitelům našich škol, 
vám všem občanům, kteří jste to prožívali 
s  námi společně, firmám za  jejich nasazení 
a  zastupitelům, kteří podpořili naše návrhy 
a nebáli se investic. 

A kde se proinvestovalo nejvíce? Do základní 
infrastruktury a  veřejného prostoru šlo  
187 mil. Kč, do škol 81 mil. Kč, do bytového 
fondu 65 mil. Kč, do  historických objektů 
15,5 mil. Kč, do sportovišť 7 mil. Kč a do budov 
úřadu na zlepšení technického stavu a moder-
nizaci vybavení 10 mil. Kč. 

K 1. lednu tohoto roku jsme měli zůstatek 
na účtu celkem 124,8 mil. Kč, z toho 55 mil. Kč 
na termínovaném vkladu. Při sestavování roz-
počtu jsme zapojili částku 80 mil. Kč a zbývající 
část 43,4 mil. Kč po dofinancování rozdělaných 
projektů, půjde do rezervy. Investiční plán pro 
tento rok podle rozpočtu je 89 mil. Kč.

Určitě se najdou ti, kteří si položí otázku, 
proč se neinvestovalo více. Je důležité mít 
na  účtu peníze, které hodláme investovat, 
než nemít téměř nic. Vzhledem k nejisté době 

je lépe odložit některé investice a mít jistou 
částku než hledat úspory v nezbytných výda-
jích. Připravujeme projekty a budeme pláno-
vat dále. Důležité je, že víme, co je nezbytné 
ve  městě udělat a  co nás čeká. Neděláme, 
jak je často slyšet, projekty do  šuplíku, ale 
proto, že je potřebujeme. Je důležité být při-
praven napříč oblastmi, které město zabez-
pečuje, a ne jenom na opravy majetku, který 
máme. Musíme mít připravené projekty i pro 
vhodné dotační tituly, protože některé akce 
bychom bez dotací nemohli realizovat. Bez 
vize a  plánů do  budoucnosti by se město 
nikam neposunulo.

Nyní budeme čekat, jak dopadnou žádosti 
o dotaci na revitalizaci Pivovarských teras, pře-
stavbu a vybudování nových učeben v základ-
ních školách a podle toho budeme realizovat 
další investice. V dubnu budeme také vědět, 
jak se budou vyvíjet daňové příjmy a  jakým 
směrem se bude ubírat ekonomika. 

Důležité nejen pro město, ale pro nás 
všechny je, aby se nadále stavělo, investo-
valo, nakupovalo se a peníze byly v oběhu. Tím 
lépe překonáme hospodářský útlum. 

Jaroslava Martanová

Jak volili Vimperáci
Máme za sebou prezidentské volby a Česká 

republika má nového prezidenta – pana Petra 
Pavla. Volební účast trhala rekordy od začátku 
přímé volby prezidenta v roce 2013. V prvním 
kole přišlo k volebním urnám 68,24 % voličů, 
v  druhém kole pak 70,25 %. To je celkem 
5  578  585 vhozených platných hlasovacích 
lístků o prvním volebním víkendu a 5 759 197 
o druhém. Vítězný kandidát obdržel podporu 
58,32 % občanů, což je 3 358 926 lidí, v pořadí 
druhý kandidát 41,67 %, tedy 2 400 271 osob.

Trochu jinak vypadaly výsledky ve Vimperku. 
Volební účast byla jako tradičně nižší než je 
celorepublikový průměr. V prvním kole ode-
vzdalo platný hlas celkem 3 476 voličů, tedy 
60,53 %. Většina hlasovala v prvním kole pro 
Andreje Babiše – 37,83 % (1 315 hlasů), na dru-
hém místě se umístil Petr Pavel – 32,33 %  
(1 124 hlasů). Další pořadí kandidátů v pod-
statě kopírovalo celorepublikové výsledky – 
Danuše Nerudová (11,85 %, 412 hlasů), Pavel 
Fischer (7,65 %, 266 hlasů), Jaroslav Bašta 

(5,63 %, 196 hlasů), Marek Hilšer (2,7 %, 94 
hlasů), Karel Diviš (1,32 %, 46 hlasů) a Tomáš 
Zima (0,66 %, 23 hlasů). 

Ve  druhém kole zvítězil ve  Vimperku Petr 
Pavel, kterého volilo 54,58 % voličů, kteří při-
šli volit – tj. 1 981  osob. Druhého kandidáta,  
Andreje Babiše, podpořilo 45,41 % volících Vim-
peráků, což je  1 648. Pokud by tedy o výsledku 
voleb rozhodovali pouze Vimperáci, usedl by 
na Pražský hrad rovněž Petr Pavel. 

Více o  volbách ve  Vimperku naleznete 
na str. 2.

Adéla Jiříková

Rok příjmy v mil. Kč

2015 87,3

2016 106,9

2017 97,3

2018 108,5

2019 117,5

2020 110,5

2021 123,4

2022 142,4
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Finanční výbor
Na  minulém zasedání se finanční výbor 

zabýval náklady na městskou zeleň a odpa-
dovým hospodářstvím. Tentokrát tedy nějaká 
čísla k odpadům. 

Náklady na  svoz směsného komunálního 
odpadu (popelnice a kontejnery) byly plánovány 
na výši 2 582 657 Kč. Kvůli zdražení nafty se 
v r. 2022 zaplatilo 3 048 397 Kč. Dále poplatek 
za uložení odpadu na skládku činil 3 531 134 Kč. 
 Svoz tříděného odpadu (papír, sklo, plasty) 
přišel na 3 280 963 Kč. Za každou vytříděnou 
tunu odpadu dostává město dotaci. Ta byla 
ve výši 1 994 692 Kč. Celkem se vytřídilo více 

než 600 tun odpadu. Likvidace nebezpečných 
odpadů stála 250 539 Kč, likvidace černých 
skládek 13 557  Kč, ostatní odpady 159 239 Kč, 
biologicky rozložitelné odpady (kompostárna) 
457 669 Kč, svoz těchto odpadů (hlavně trávy) 
496 973 Kč.

Dne 19. 1. 2023 se finanční výbor zabýval 
mimo jiné pořádáním „vánočního večírku“ 
pro zaměstnance města. Na sociálních sítích 
se objevila kritika této akce v  tom smyslu, 
že město utrácí z  rozpočtu veřejné peníze. 
Finanční výbor zjistil, že předvánoční setkání 
zaměstnanců bylo hrazeno z fondu kulturních 

a sociálních potřeb (FKSP) městského úřadu. 
Dle zákona musí FKSP disponovat veškeré 
státní a  příspěvkové organizace a  zkrátka 
každý zaměstnavatel, který je organizační 
složkou státu, státním podnikem či organizací 
územní samosprávy, jímž jsou obce, kraje apod. 
Ostatní firmy ho zřizují dobrovolně. Do fondu 
se odvádí příděl z vyplacených mezd zaměst-
nanců. Finance z FKSP se využívají na kulturu 
a sportovní vyžití zaměstnanců, rehabilitace, 
zájezdy, příspěvky na stravování, penzijní při-
pojištění či společenské akce. O využití FKSP 
rozhoduje zaměstnavatel. Z výše uvedeného je 
patrné, že v případě FKSP se nejedná o veřejné 
peníze, ale o peníze zaměstnanců.

Stanislav Hlava, finanční výbor

Český víkend na Zemské 
krajinné výstavě ve Freyungu 
bude v režii Vimperka

S nedalekým Freyungem nás spojuje dlou-
holeté partnerství, které letos navíc slaví kula-
tiny – 20 let. Během té doby jsme s našimi sou-
sedy realizovali spoustu projektů a vzájemných 
návštěv a jinak tomu nebude ani v roce 2023.

Jak bylo zmíněno v minulých číslech, v tomto 
roce se ve Freyungu uskuteční Zemská kra-
jinná výstava, což je v zemi našich západních 
sousedů velká událost, která během necelých 
5 měsíců přiláká statisíce návštěvníků. Každý 
víkend má své téma a jeden z nich se bude 

věnovat také České republice. A  jako part-
nerské město jsme ho dostali dramaturgicky 
na povel my.

Areál Zemské krajinné výstavy na  frey-
ungském kopci Geyersberg obsadíme  
17. a 18. června a prostor během něj dostanou 
hlavně interpreti a umělci z našeho regionu. 
Během těchto dvou dnů se zde představí třeba 
Veronika Spiegelová a její kapela Naboso, sbor 
Canto z místního gymnázia, divadelní soubor 
KOS Čkyně, zástupci festivalu Šumava Litera, 

vrcholem pak bezpochyby bude vystoupení 
dechového orchestru ZUŠ Vimperk. Ten se 
v  rozestavěném areálu představil už v  září 
na Baustellenfestu a dle slov našich němec-
kých partnerů šlo o nejlepší koncert celého 
dne. Kompletní harmonogram celého víkendu 
zveřejníme během jarních měsíců.

Jedním z hlavních cílů je představit Vimperk 
jako ideální místo na výlet tisícům návštěvníků, 
kteří o  našem červnovém víkendu zavítají 
na Zemskou krajinnou výstavu do Freyungu. 
Zároveň půjde o  oslavu dvou dekád přes- 
hraniční spolupráce, jež propojuje region, 
který byl v  minulém století rozdělený. A  to 
je ideální příležitost navštívit naše německé 
sousedy!

Šimon Blaschko
koordinátor projektu

Vimperská akademie seniorů vstoupila 
do nového kalendářního roku

Lednová přednáška Vimperské 
akademie seniorů představila z  úst 
PhDr. Martina Ebela, PhD. vývoj stavi-
telství a architektury v našich zemích. 
Prostřednictvím nesmírně zajímavého 
výkladu plného stavebních plánů, 
náčrtů a map jsme se dozvěděli nejen 
o  stavebních profesích v  minulosti, 
ale velmi poutavé byly také informace 
o  historických katastrálních mapách 
Vimperka a  přilehlých osad. Každý 
z nás si je může v klidu domova pro-
hlédnout na  stránkách ags.cuzk.cz/
archiv.

Nové kontakty, které jsme navázali 
v  oblasti památkové péče, bychom 
rádi využili při dalších stavebních 
průzkumech historie našeho města.  
O  plánovanou přednášku o  Josefu 
Zítkovi a  jeho argentinském dědic-
tví senioři nepřijdou, pokusíme se ji 
naplánovat na přelom jara a léta tohoto 
roku. Ve čtvrtek 16. února se sejdeme 
u další z přednášek z oblíbeného cyklu 
Zábavná historie. Tentokrát na  téma 
film.

Renata Lešková,
Lenka Pechoušková

odbor ŠK
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V roce 2022 město výrazně 
investovalo do svého rozvoje 

V průběhu roku jsme průběžně informovali 
o investičním dění v našem městě. Se začát-
kem nového roku je správný čas pro rekapi-
tulaci a  shrnutí investičních akcí, které byly 
realizovány v roce 2022 v celkové výši cca 
100 milionů korun. 

Největší část finančních prostředků město 
investovalo do oblasti školství, a to ve výši cca 
40 milionů korun. Jsme přesvědčeni, že jde 
o správné investice, investice do naší budouc-
nosti. Jednalo se o  generální rekonstrukci 
školní jídelny v ZŠ Smetanova včetně sou-
visejících prostor v  této škole. Současně 
s touto stavbou proběhla rekonstrukce so- 
ciálního zázemí v druhém nadzemním pod-
laží, které využívá DDM. Ve stejné škole pro-
běhla rekonstrukce obložení v  obou tělo-
cvičnách této základní školy. Nutno dodat, 
že se tato akce neobešla bez komplikací 
a  k  otevření tělocvičen došlo později, než 
jsme předpokládali.

Horní budova ZŠ TGM v  ulici 1. máje má 
kompletně zrekonstruovaná sociální zařízení, 
včetně umyvadel v učebnách a kabinetech. 
Při této opravě byly vyměněny vnitřní dveře 
v budově a okna v hygienických zařízeních 
ve všech podlažích. 

Na sídlišti Míru byla v loňském roce investo-
vaná částka okolo 12 milionů korun. Jednalo se 
o rekonstrukci chodníků, schodišť, vybudování 
nových stezek, nového mobiliáře, veřejného 
osvětlení, přístřešku na odpady. Dále byla rea-
lizována výstavba nových parkovacích míst. 

V  oblasti sportu se investovalo v  částce 
okolo 7,5 milionů korun. Bylo vybudováno nové, 
moderní, multifunkční hřiště „umělka“. Došlo 
k rekonstrukci veřejného osvětlení na Vod-
níku, také k prodloužení rozvodů vody a elek-
třiny pro zasněžování. Pro zkvalitnění podmí-
nek sportování je v tomto areálu nad spodní 
loukou vybudováno zcela nové zázemí pro 
sportovce a organizátory tréninků a závodů. 

Ke  konci roku byla u  zimního stadionu 

dokončena revitalizace veřejného prostran-
ství. Rekonstruovaná lokalita má téměř 50 par-
kovacích míst včetně dvou autobusových stání. 
Nově také dopravní obsluhu zimního stadionu 
zajišťuje obousměrná komunikace. Prostranství 
je výškově členěno do dvou úrovní, které jsou 
rozděleny opěrnou zdí a schodištěm. Stavba 
vyšla na 13 milionů korun. 

Po  předloňském roce, kdy v  původním 
internátu lesnické školy bylo vybudováno 
31 bytů, bylo vloni pokračováno s rekonstrukcí 
této budovy, a to v jejím zateplení a výměně 

střešní krytiny. Akce vyšla na  zhruba 
9,2 milionů korun.

Na Korkusově Huti byla na podzim rekon-
struována komunikace v rozsahu 800 m2.

V lokalitě Brantlův Dvůr byla rekonstruo-
vána komunikace v rozsahu 3000 m2.

Probíhala generální rekonstrukce kořenové 
čistírny odpadních vod na Lipce. Tuto nároč-
nou stavební akci z technologického hlediska 
a z důvodu zachování její funkce bylo nezbytné 
rozdělit do dvou let. Letos by měla být stavba 
dokončena. 

Práce související s opravou požárních nádrží 
pokračovaly i v loňském roce. Na Sklářích byla 
obnovena původní nádrž na návsi. 

V osadě Bořanovice byla dokončena další 
etapa rekonstrukce kaple. 

V rámci participativního rozpočtu bylo přá-
ním klientů a zaměstnanců nemocnice vybu-
dovat lávku přes Křesanovský potok, díky 
které se zkrátila trasa pro vycházky na Vodník 
pro ty, kteří jsou méně pohybliví nebo upoutáni 
na invalidní vozík. 

Poslední stavební akcí loňského roku, kte-
rou ještě zmíním, byla rekonstrukce horní 
přístupové cesty do  urnového háje, kdy 
přístup v minulosti nebyl obzvláště po deštích 
komfortní. Nyní už je dílo hotové v důstojné 
podobě odpovídající svému místu.

Veškeré investice velkého a malého cha-
rakteru je možné realizovat i  proto, že jsme 
úspěšní v  získávání dotací. Město získalo 
na  stavební akce dotace z  jiných zdrojů 
v  objemu přes 42 milionů korun. Zhruba 
polovina částky již byla proplacena, zbytek 
bude připsán na účet města v letošním roce.

Jedná se o akce uvedené v tabulce.
V průběhu letošního roku vás budeme opět 

pravidelně informovat o  stavební činnosti 
v našem městě. 

Za město Vimperk
Zdeněk Kuncl
místostarosta

Stavební akce Výše dotace

Regenerace veřejného prostranství na sídlišti 6 000 000

Vimperk, areál U Sloupů –  
napojení na městskou vodovodní síť

3 000 000

Multifunkční hřiště – „umělka“ 2 803 000

Rekonstrukce kuchyně, zázemí a jídelny  
ZŠ Smetanova 

8 583 000

Klášterec – připojení na vodovod 3 000 000

Obnova vodní nádrže Skláře 1 459 000

Rekonstrukce obložení tělocvičny ZŠ Smetanova 1 588 000

Rekonstrukce hygienických zařízení a zdravotní 
 instalace v ZŠ TGM 

10 703 000

Revitalizace veřejného prostranství před zimním  
stadionem

5 000 000
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Informace z radnice
Zprávy ze zasedání rady města

Na prvních třech letošních zasedáních rada 
města mimo jiné řešila:

 Vypsání soutěže na firmu, která provede 
výměnu špaletových oken v  1. patře školky  
1. máje. Akce bude probíhat v létě, a to zejména 
v období, kdy je školka zavřená.

 Vypsání soutěže na firmu, která zhotoví 
propojku mezi ulicí 1. máje a parkem (zkratka 
začínající mezi bývalou Komerční bankou a tzv. 
„Rašíňákem“). Požadavek na vytvoření zpev-
něné cesty vzešel z participativního rozpočtu. 
Chodník bude osvětlen. Kromě toho vznikne 
v parku ještě dřevěný altánek, ve kterém se 
budou moct konat menší kulturní akce. I tato 
úprava by měla být hotova během léta.

 Souhlasila s dotací 15.000 Kč okresnímu 
sdružení sboru dobrovolných hasičů na kraj-
skou soutěž v požárním sportu, která se bude 
konat 10.–18. června 2023.

 Podpořila konání štafetového závodu 
družstev VLTAVA RUN a  souhlasila s  trasou 
vedenou přes katastr města. Závod proběhne 
o víkendu 13. a 14. května a kolem Vimperka se 
poběží na trase Zadov – Lipka – Kubova Huť.

 Schválila složení komisí (bytové, sportovní, 
dopravní, kulturní, prevence a redakční radu 
Vimperských novin) a dozorčích rad městských 
organizací (městské služby, městská správa 
domů a městské lesy). Souhlasila s odstraně-
ním náletových dřevin v přírodní rezervaci Opo-
lenec. Rezervace leží u Sudslavic a prochází jí 
naučná stezka Sudslavický okruh. O tu se stará 
ZO Českého svazu ochránců přírody Šumava. 

 Souhlasila s podáním žádosti o pokácení 
stromů, které rostou v  okolí požární nádrže 
a  dětského hřiště v  Hrabicích. Stromy jsou 
nahnilé a zhoršují stav jak nádrže, tak hřiště.

 Souhlasila, aby MŠ Klostermannova pou-
žila rezervní fond k pokácení stromů napade-
ných kůrovcem, a  to na zahradě pracoviště 
v Klostermannově ulici.

 Schválila podání dotací na Jihočeský kraj, 
a to na úpravu interiéru kaple v Bořanovicích, 
na akci NaturVision – Týden přírody, 22. ročník, 

na  infopanely na  stezku kolem městského 
opevnění a  na  dva pojízdné bannery, které 
budou použity na  Zemské krajinné výstavě 
ve Freyungu.

 Zahájila výběr zhotovitele na první etapu 
opravy objektu za  tzv. „Rákosárnou“, který 
momentálně využívá Ski klub Šumava. První 
etapa objektu, který není v  dobrém tech-
nickém stavu, spočívá ve  výměně střechy. 
Do budoucna se počítá, že by zde mohly být 
vybudovány dva byty.

 Souhlasila s uložením 90 milionů na ter-
mínovaný vklad s úrokem 6,47 % po dobu tří 
měsíců. Za tu dobu by měly být tyto peníze 
zhodnoceny o cca 1 400 000 Kč. 

Další zprávy z města
Přijímání usnesení na  zasedáních rady či 

zastupitelstva města je jen částí náplně práce 
vedení města. Další významnou část tvoří 
všemožná jednání a  schůzky s  podnikateli, 
spolupracujícími organizacemi aj. Díky těmto 
jednáním dochází postupně k dohodám, které 
jsou pro rozvoj města zásadní. V lednu to bylo 
mimo jiné toto:

 Byla domluvena podoba budoucí sou-
těže na zhotovitele Pivovarských teras, která 
však bude podmíněna získáním dotace. Roz-
hodnutí, zda dotace byla, či nebyla úspěšná, 
bude známo až na začátku dubna. Pokud se 
zadaří, mohlo by město získat až 85% dotaci. 
Součástí by měly být i veřejné toalety v čp. 81 
s celoročním provozem. V případě, že k reali-
zaci dojde, mohlo by se začít už v letošním roce 
a dokončeno by mělo být před sezónou 2024.

 Dochází k  postupné rekonstrukci so- 
ciálních zařízení na poliklinice. Probíhají jednání 
s městským architektem o dalších možnos-
tech úpravy polikliniky. Cílem je zjednodušení 
orientace v  této spletité budově a  celkové 
estetické a funkční zlepšení jak pro pacienty, 
tak pro lékaře. 

 Probíhá diskuze o krocích, které by měly 
vést k úsporám ve veřejném osvětlení. Zároveň 
se už postupně jednotlivá opatření realizují. 

Hledají se takové dílčí úspory, které zároveň 
nebudou mít zásadní vliv na bezpečí v ulicích. 

 Město jedná s  Domovy Vimperk a  se 
Spolkem pro vybudování Zahrady korunní prin-
cezny Štěpánky o vybudování Zahrady korunní 
princezny Štěpánky, která má vzniknout 
v  areálu nemocnice. Mělo by tak postupně 
dojít ke kultivaci veškerého prostoru náleží-
címu k nemocnici.

 Pravidelně probíhají schůzky vedení 
města, vedení městských služeb a  vedou-
cích dotčených odborů ohledně prací, které 
pro město vykonávají městské služby.

 V  budově staré radnice (č. p.  8) byly 
po probourání zazděných dveří objeveny dvě 
nové místnosti, z nichž v jedné je klenutý strop 
z 16. století. K objevu došlo už v létě roku 2021, 
ale ke zveřejnění došlo až nyní, kdy už je zpra-
cována studie na další využití místností. Měly 
by zde vzniknout tvořivé dílny a zároveň lze 
prostory využít pro výstavy. Nyní se připravuje 
projektová dokumentace a budou se hledat 
vhodné dotace.

 Připravuje se stezka zámeckou oborou. 
I v tomto případě se bude hledat dotace, která 
by stezku alespoň částečně financovala. Ze 
strany města by mělo být vše v tomto roce 
připraveno tak, aby v případě vyhlášení dotací 
mohlo o finance žádat.

 Zástupci města jednali se společností 
Penny Market o plánovaném rozšíření super-
marketu. Přístavba je plánovaná směrem k Pra-
větínskému potoku, obchod tak přijde o několik 
parkovacích míst a dojde k přemístění kon-
tejnerů. Zároveň ale bude zvýšen komfort pro 
nakupující zákazníky.

 Městský architekt spolupracuje s Auto-
busy ČSAD České Budějovice a panem Traje-
rem na koordinaci rekonstrukce autobusového 
nádraží a  stavby přilehlého víceúčelového 
objektu, v němž bude dole trafika a nahoře 
kanceláře apod. Cílem je, aby na sebe práce 
na obou stavbách navazovaly a aby byl výsle-
dek vizuálně jednotný a účelný.

 Proběhlo další jednání s vedoucí odboru 
školství a  s  ředitelkami mateřských škol 
o budoucí podobě nové mateřské školy. Vybu-
dování je zatím ve  stadiu příprav na  zadání 
architektonické soutěže.

 Proběhlo pravidelné měsíční setkání 
zástupců města, Policie ČR a Městské poli-
cie Vimperk.

 O  volebních víkendech obcházeli sta-
rostka, místostarosta, tajemník a  vedoucí 
odboru vnitřních věcí všechny volební okrsky, 
jak tomu bývá zvykem při všech volbách.

Zpracovala Adéla Jiříková

Veškerá usnesení, která rada města přijala, 
naleznete na webu města v sekci  

Město a úřad – Samospráva města.

Na hlavní budově městského úřadu je nově umístěna nová elektronická uřední deska.
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Přívětivý úřad
Posledním odborem vimperského městského úřadu, 
jehož činnost čtenářům představíme, je odbor 
životního prostředí. Odbor má na starosti zejména 
práce spojené s výkonem státní správy (tedy činnosti 
vyplývající ze zákona), které vykonává na území 
obce s rozšířenou působností – to znamená nejen 
ve Vimperku, ale i v okolních obcích od Strážného 
přes Stachy, Vacov až po Svatou Maří. Ovšem 
zajišťuje i úkoly související s chodem města. Odbor 
vede přes 20 let Ing. Josef Kotál, který nám poměrně 
složitou agendu odboru přiblížil.

„Odbor má celkem osm zaměstnanců. 
Z toho sedm pracovníků vykonává práce spo-
jené s výkonem státní správy a v součtu jeden 
pracovní úvazek je věnován úkolům samo-
správy. Na úseku státní správy řešíme záleži-
tosti vodního hospodářství, kde Ing. Beránková 
např. vydává povolení ke stavbám a k nakládání 
s vodami pro studny pro domácnosti, vydává 
různá stanoviska, např. k vrtům pro tepelná 
čerpadla. Naše nová kolegyně Ing.  Divilová 
povoluje občanům čistírny odpadních vod, 
vydává závazná stanoviska ke stavbám, mimo 
jiné řeší havarijní a  povodňové plány, pře-
stupky, správu vodních toků. Ing. Langer se 
na úseku vodního hospodářství věnuje právnic-
kým a podnikajícím osobám v plném rozsahu 
uloženém nám vodním zákonem, tedy vydává 
veškerá povolení k  vodním dílům, závazná 
stanoviska pro potřeby stavebního úřadu 
apod. Ing. Beránková má na starosti veške-
rou agendu týkající se zemědělského půdního 
fondu, vydává tedy povolení k odnětí těchto 
pozemků např. pro účely stavby. Ing. Šíp, DiS. 
má na starosti povinnosti uložené nám lesním 
zákonem, povoluje mimořádné těžby dřeva, 
řeší úkoly spojené s kůrovcovou kalamitou aj. 
Dále se věnuje agendě vycházející ze zákona 
o myslivosti – vydává lovecké lístky, odsouhla-
suje myslivecké plánování, povoluje mimořádné 
odstřely a dále řeší celou řadu evidenčních 
a statických záležitostí. Též má na starosti úsek 
rybářství, kde vydává rybářské lístky, jmenuje 
rybářskou stráž, řeší přestupky a veškeré další 
povinnosti vycházející ze zákona o rybářství. 
Ing. Hejlková má na úseku státní správy na sta-
rosti odpadové hospodářství, kde zejména řeší 
poměrně komplikované evidenční záležitosti 
od všech, kteří nějakým způsobem nakládají 
s odpadem, dále řeší přestupky, vydává různá 
povolení a stanoviska týkající se odpadů. Marta 
Lišková, DiS. se věnuje ochraně přírody a kra-
jiny a k její hlavní činnosti patří vydávání povo-
lení ke kácení dřevin, dále vydává stanoviska 
ke  všem stavbám podléhajícím stavebnímu 
povolení, vyjadřuje se k  územním plánům, 
stará se o památné stromy a řeší celou řadu 
dalších úkonů spojených s ochranou přírody. 
Ing. Mikulová má na starosti ochranu ovzduší, 
kde např. vydává stanoviska ke zdrojům zne-
čištění ovzduší, řeší veškeré případy týrání zví-
řat (pozor: uteče vám pes a z pohledu zákona 
se jedná o týrání) a pro celý odbor zajišťuje 
příjem a vydání pošty, což obnáší kolem 3 000 
žádostí doručených k nám na odbor za jeden 
rok. Jak vidíte, činnost odboru na úseku státní 

správy je velmi pestrá a pro naši práci využí-
váme téměř 20 různých zákonů včetně jejich 
prováděcích předpisů. Při současné složitosti 
legislativy to není opravdu nic jednoduchého,“ 
vysvětluje Josef Kotál.

Vedle státní správy řeší odbor i samosprávné 
úkony. Ty sice tvoří reálně velkou část činnosti 
odboru, ale personálně jsou velmi málo obsa-
zené. Největší objem těchto prací tvoří odpady. 
„Musíme zajistit svoz veškerých odpadů, máme 
na starosti sběrný dvůr a kompostárnu. Téměř 
veškeré práce pro nás zajišťují naše městské 
služby, a to je pro nás nenahraditelné. Nicméně 
nám zbývá celá řada činností. Ing. Hejlková řeší 
provozní záležitosti, např. komunikaci s občany 
a řešení problémů a stížností, uzavírání smluv, 
zajištění předání některých odpadů, systém 
nádob na  tříděný odpad apod. Já se věnuji 
zejména koncepci odpadového hospodář-
ství a řešení složitějších záležitostí spojených 
s odpady. Společně připravujeme rozpočet, 
řešíme informování občanů a propagaci. Se 
změnou legislativy nás v blízké budoucnosti 
čeká opravdu dost práce, zejména vyřešení 
problému vysoké produkce směsného neboli 
netříděného odpadu na  jednoho obyvatele. 
A musíme to vyřešit rychle, jinak budeme platit 
za tyto odpady opravdu hodně. Dalším naším 
úkolem je zajištění kompletní péče o  zeleň 

ve městě. Já osobně se věnuji trávníkům a stro-
mům, kolegyně Lišková má na starosti záhony, 
mobiliář (prostě květiny), živé ploty, a  to jak 
výsadby, tak údržbu. Společně pak řešíme ten 
zbytek – od zálivky až po  různé prořezávky 
a  další úpravy. Poměrně viditelnou činností 
je i budování, provoz a údržba dětských hřišť. 
To pro naše děti zajišťuje Ing. Mikulová, která 
musí zajistit pravidelné měsíční kontroly her-
ních prvků, jejich údržbu a  opravy, výměnu 
písku v pískovištích a mezitím tu a tam vybu-
duje nové dětské hřiště. Letos to snad bude 
na Homolce. Zároveň má na starosti obnovu 
a údržbu laviček ve městě. Poslední činností 
na úseku samosprávy je zajištění péče o tou-
lavé a opuštěné psy v našem útulku, který se 
nachází v areálu městských lesů u zámku. Toto 
je příjemnou povinností pro Ing.  Hejlkovou. 
V útulku se vystřídá okolo 20 psů ročně, jen 
v posledních letech to bylo významně méně 
(v době covidu si asi lidé psy lépe hlídali a byli 
rádi, že mají společníka). Většinu psů vrátíme 
majitelům, nebo jim najdeme nového páníčka.“ 

A  jak vypadá pracovní náplň vedoucího 
odboru? „Co se týká mě osobně, tak k dalším 
mým činnostem kromě výše uvedených patří 
běžné úkony každého vedoucího – konzul-
tace s kolegy, zejména ve složitějších záleži-
tostech, účast na všech možných jednáních, 
spolupráce s vedením a radou města, příprava 
a správa rozpočtu odboru, odsouhlasení fak-
tur, přidělování pošty jednotlivým pracovní-
kům, podepisování dokumentů, komunikace 
s  občany, s  firmami, prostě řada běžných 
úkonů, které vám zcela zaplní den.“ 

Josef Kotál nastoupil na  odbor rovnou 
jako jeho vedoucí, a to v listopadu roku 2001. 
I po těch letech ho jeho práce baví. „Mám rád 
její pestrost a především to, že Vimperk i naším 
přičiněním vypadá každý rok lépe.“ Uplynulý 
rok byl pro odbor poměrně náročný, a to nejen 
z personálních důvodů, ale i z důvodu změn 
ve  vedení městských služeb. „A  právě v  té 
době se ukázalo, jak je důležité mít okolo 
sebe lidi, kterým nemusíte poroučet, ale oni 
sami zastoupí jeden za druhého, navzájem si 
pomohou. Z toho mám velikou radost.“ 

Adéla Jiříková

Některé cesty se při velké námraze na stromech staly téměř neprůchodné. 
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Nově objevené místnosti 
ve staré radnici 
Město Vimperk chce nově objevené místnosti 
ve staré radnici přetvořit na víceúčelové prostory 
a tvořivé dílny přibližující historii města

V bývalé výrobně klíčů v přízemí staré rad-
nice na náměstí se po probourání zazděných 
dveří objevily dvě další malé místnosti. Jedna 
dokonce s kamenným klenutým stropem ze 
16. století. Vznikla tak myšlenka vybudovat zde 
prostory, které by interaktivní formou přiblížily 
historii města. Město Vimperk nyní pracuje 
na realizaci projektu „Tvořivé dílny“, jehož cílem 
je rozšířit nabídku cestovního ruchu zejména 
při nepříznivém počasí. 

„Když je krásné počasí, je na  Šumavě 
a  ve  Vimperku skvěle. Ale co když prší, je 
mlhavo a  nevlídno? Vimperští a  návštěvníci 
města mají v  tuto chvíli možnost navštívit 
Státní zámek Vimperk, po  předchozí rezer-
vaci městskou zvonici a únikovou hru Stein-
brenerova tiskárna, dále pak programy měst-
ského kulturního střediska a městské knihovny 
s přilehlou galerií. Vytvořením víceúčelových 
prostor s  tvořivými dílnami ve  staré radnici 
bychom mohli turistům i místním nabídnout 
další zážitek a rozšířit tak nabídku tzv. mokrých 
variant,“ uvádí vedoucí informačního centra 
Simona Čejková.

V  loňském roce nechalo město Vimperk 
vypracovat Ing. arch. J. Vaškem studii „Tvo-
řivé dílny“, která neřeší jen budoucí podobu 
zmiňovaných třech místností, ale také úpravu 
navazujících venkovních přízemních prostor 
budovy staré radnice. Dle studie je vše navr-
ženo tak, aby bylo možné dílny užívat záro-
veň i jako výstavní, spolkové či coworkingové 
(tedy sdílené pracovní) prostory. Počítáno je 
proto i s vybudováním WC a malé kuchyňky. 
„V  současné chvíli se připravuje projektová 

dokumentace, abychom mohli nejpozději 
v  příštím roce hledat vhodné dotační tituly, 
dokončit stavební část a následně se zaměřit 
na  vlastní provoz,“ doplňuje starostka Jaro-
slava Martanová. 

„Ve  spolupráci s  nositeli řemeslných tra-
dic chceme návštěvníkům nabídnout pří-
běhy města v audiovizuální podobě doplněné 
o vlastní prožitek z výroby produktu s tématem 
souvisejícím. Především během letní sezóny 
zde bude mít široká veřejnost možnost účastnit 

se výtvarných dílen a workshopů. Mezi nabí-
zená témata zařadíme Zlatou stezku s výro-
bou bylinkových solí, knihtisk – výrobu ručního 
papíru i výrobu jednoduchých vazeb, textilní 
průmysl, práci se dřevem, sklářství, včelařství, 
bylinkářství. Každá dílna bude vedena externím 
lektorem, který bude vládnout jak teoretickými 
znalostmi, tak znalostmi praktickými, a připraví 
našim malým i velkým návštěvníkům nevšední 
zážitek s výrobou daného produktu, který si 
pak účastníci odnesou domů,“ přibližuje celý 
koncept referentka odboru školství, kultury 
a cestovního ruchu Renata Lešková. 

Odhadované realizační náklady se pohybují 
kolem 1 milionu korun. Pokud vše půjde dobře, 
budou „Tvořivé dílny“ zařazeny do turistické 
nabídky města v  roce 2025 a  zájemci si je 
budou moci zarezervovat prostřednictvím 
Informačního centra Vimperk. 

Lenka Pechoušková
odbor ŠK

14. 12. 2022 Telefonické oznámení ženy, 
která před barem Westlife uklouzla na  ledě 
a zranila si ruku. Má podezření, že je zlomená. 
Na  místě hlídka provedla fotodokumentaci. 
Zraněná žena byla předána předána zdra-
votnické záchranné službě (ZZS) k  dalšímu 
ošetření.

15. 12. 2022 Telefonicky oznámila žena, že 
na  autobusovém nádraží výrostci bouchají 
petardy. Mladíci byli hlídkou ztotožněni a bylo 
jim rázně domluveno.

16. 12. 2022 Městským kamerovým dohlíže-
cím systémem v ulici Špidrova byla zjištěna 
potácející se osoba, která padá do  silnice. 
Osoba byla za doprovodu hlídky doprovozena 
domů, kde byla předána kamarádovi.

16. 12. 2022 Oznámení o  uvězněné ženě 

na  balkóně, kterou nechce její přítel pustit 
domů. Osobně byl hlídkou kontaktován pří-
tel ženy, který byl v zjevně podnapilém stavu 
a který následně pustil svou partnerku zpět 
do bytu.

19. 12. 2022 Telefonicky oznámil muž, že mu 
někdo odcizil vozidlo. Dále uvedl, že parkoval 
na parkovišti pod cukrárnou Pod Zámkem. Při 
příjezdu hlídky na místo bylo vozidlo zahlédnuto 
na parkovišti v ulici Pivovarská před domem 
čp. 92. Muži bylo sděleno, že jeho vozidlo se 
nachází na jiném parkovišti.

22. 12. 2022 Oznámení o ležícím a sténajícím 
muži mezi zaparkovanými vozidly. Na místo byla 
přivolána ZZS, která si muže převzala k ošet-
ření. Z důvodu stoupající agresivity muže byla 
na žádost posádky ZZS vyžádána asistence 
hlídky PČR k  převozu muže do  nemocnice 
v Prachaticích.

27. 12. 2022 Oznámení o volně pobíhajícím 
psu v ulici Boubínská. Hlídka MP psa odchytla 
a převezla do kotce. Celá věc předána přísluš-
nému správnímu orgánu k dořešení.

2. 1. 2023 Osobně na služebnu Městské oli-
cie Vimperk přišla oznámit žena, že u zámku 
leží zraněný muž. Na místě hlídka zjistila, že 
muž prodělal epileptický záchvat. Byla poskyt-
nuta nezbytná první pomoc a přivolána ZZS.

4. 1. 2023 Oznámení o  ležícím muži, který 
má zlomenou protézu nohy a  je ze Zdíkova. 
Hlídka z místa přivolala taxislužbu, která muže 
odvezla domů.

7. 1. 2023 Žena oznámila, že jejímu otci je 
špatně. Hlídka ženu poučila, aby ihned volala 
ZZS a vyjela na místo události. Hlídka do pří-
jezdu ZZS poskytovala muži první pomoc 
a  měla připravený defibrilátor. Muž byl 
po  nezbytném ošetření na  místě převezen 
ZZS do nemocnice v Prachaticích.

15. 1. 2023 Hlídka přijala oznámení, že 
U  Sloupu pod fotovoltaickou elektrárnou je 
vozidlo s  posádkou, která na  místě poha-
zuje odpadky po okolí. Hlídka na místě oso-
bám domluvila. Odpadky byly posádkou vozu 
uklizeny. 

Chcete-li být o činnosti Městské policie 
Vimperk pravidelně informováni, sledujte 

internetové stránky 
www.vimperk.cz

či facebookový profil 
Městská policie Vimperk.

Policejní
sloupek
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Poděkování ZŠ TGM Vimperk
Chtěli bychom velice poděkovat ZŠ TGM 

Vimperk, která prostřednictvím paní Mgr. Alž-
běty Rűckerové zorganizovala již po sedmé 
charitativní sbírku pro opuštěná zvířátka. 
Tato akce proběhla při předvánočním pro-
gramu školy v  prosinci 2022. Děti a  jejich 
rodiče mohli přispět finančně nebo prostřed-
nictvím granulí, konzerv, pamlsků, hraček, dek 
atd. Dále byla při této akci vybrána finanční 
částka 4 350 Kč. Za všechny dary Vám jménem 
opuštěných zvířátek velice děkujeme. Krmivo 
a ostatní dary využije kromě zdejšího psího 
útulku také zvířecí azyl Sirius v Záhoří u Písku. 

Děkujeme Vám všem, kteří jste akci zorga-
nizovali, a Vám, kteří jste jakkoli přispěli. Děku-
jeme Vám, že nejste lhostejní a pomáháte nám 
postarat se o opuštěná zvířata. 

Přejeme Vám hlavně hodně zdraví a štěstí 
a stále stejnou ochotu pomáhat potřebným.

Marie Hejlková
odbor ŽP

Kam se žárovkou, když dosvítí?
Většina z  nás musí občas řešit, co se 

žárovkou, která najednou dosvítila. Vyslou-
žilé žárovky, zářivky a  výbojky totiž nepatří 
do popelnice na směsný odpad, kde z někte-
rých z nich mohou při rozbití unikat nebez-
pečné látky.

V průměrné domácnosti se nachází přibližně 
14 světelných zdrojů. V  posledních letech 
postupně přecházíme na ekonomicky a ekolo-
gicky šetrnější druhy. Podle místnosti a svých 
preferencí volíme kompaktní a lineární zářivky 
nebo čím dál častěji LED žárovky. Vybíráme 
různou intenzitu a  charakter světla – výběr 
moderních světelných zdrojů je opravdu pestrý.

Má to ale jeden háček: pokud taková žárovka 
dosvítí, nesmí skončit v běžném koši. Důvodem 

jsou druhotné suroviny, které lze díky recy-
klaci znovu využít. Navíc zářivky (trubicové 
i kompaktní) obsahují malé množství jedovaté 
rtuti, kterou je třeba odborně zpracovat. Při 
špatném či neodborném zacházení a ve vyš-
ších koncentracích může rtuť ohrozit lidské 
zdraví a životní prostředí. Nejjednodušší je vzít 
jakoukoliv vysloužilou žárovku a odevzdat ji 
v obchodě při nákupu nové.

Další možnost, jak správně naložit s nefunkč-
ním světelným zdrojem, je odevzdat ho 
ve sběrném dvoře (Sklářská ulice). Obsluha 
sběrného dvora ho od vás zdarma převezme 
a uloží do speciální sběrné nádoby, aby nedo-
šlo k jeho rozbití. Zpětný odběr veškerých svě-
telných zdrojů i dalších elektrozařízení pro naše 

město zajišťuje kolektivní systém EKOLAMP, 
který dodává sběrné nádoby a  plně hradí 
také veškeré náklady na  přepravu a  recyk-
laci odevzdaného elektroodpadu. Díky EKO-
LAMPu ušetříme z městského rozpočtu část 
prostředků, které bychom jinak museli pou-
žít na  ekologickou likvidaci nebezpečného 
odpadu.

Menší nepohodlí spojené se správnou likvi-
dací žárovky, fénu, vysavače či jiného elek-
trozařízení nám vynahradí vědomí, že spo-
lečně přispíváme k ochraně životního prostředí 
okolo nás.

Více se o  nakládání s  nefunkčními elek-
trozařízeními a dalších aktivitách společnosti 
EKOLAMP dočtete na www.ekolamp.cz.

Marie Hejlková
odbor ŽP

Proč třídit vysloužilé 
elektrospotřebiče? 

Třídění odpadu je již naprosto běžnou sou-
částí našeho života. Každý ví, kam třídit plasty, 
sklo i papír. Kam ale s vysloužilými elektrospo-
třebiči? Červené kontejnery napoví… 

Se stále rostoucí spotřebou se právě elek-
troodpad stává jedním z  nejrychleji rostou-
cích druhů odpadu. Tříděním vysloužilého 
elektra společně přispíváme nejen k  trvalé 
udržitelnosti, ale také šetříme přírodní zdroje. 
Spotřebiče obsahují navíc nebezpečné látky 
jako například rtuť, olovo nebo kadmium atd. 
Ty se na klasické skládce uvolňují do půdy, 
vody a ovzduší a poškozují tím naše životní 
prostředí. Pokud ale vhodíte drobné elektro-
spotřebiče do červených kontejnerů, poputují 
přímo do recyklační linky, kde se z nich pomocí 
různých technologických postupů získávají 
materiály ke  znovuvyužití. Míra opětovného 
materiálového využití je velmi vysoká, liší se 
dle jednotlivých typů výrobků. Může však 
dosahovat až 95 %.

Mapu rozmístění všech červených 

kontejnerů najdete na www.
cervenekonte jnery.cz . 
po  zadání vaší adresy. 
Na webu také najdete veš-
keré informace o  tom, co 
do  červených kontejnerů 
patří nebo nepatří.

Věděli jste, že:
V loňském roce se spo-

lečnosti ASEKOL podařilo 
sesbírat rekordní množství 
elektroodpadu – více než 
40 tisíc tun! Úspora takového množství ropy 
se rovná spotřebě stejného množství potřeb-
ného k ujetí 401 mil. km v běžném osobním 
automobilu.

Nejčastěji do červených kontejnerů vha-
zujeme varné konvice.

Češi za  loňský rok vyhodili v  průměru 
na  osobu cca 4 kg elektra? V  porovnání 
s ostatními zeměmi si vedeme velmi dobře, 

ale nejsme rekord-
mani. Například v Nor-
sku činí roční zpětný 
odběr elektrozařízení až 
30 kg na osobu!

Češi používají jeden 
mobilní telefon v  prů-
měru 12–18 měsíců?

Elektronická hračka 
je nejčastěji vyhazo-
vaným elektrozaří-
zením do  směsného 
odpadu a má také nej-
větší spotřebu baterií? 
Je také nejvíce nakupo-
vaným zařízením – nej-
méně polovina Čechů 
koupí elektronickou 

hračku jednou za rok.
Zpětným odběrem jedné televize se sníží 

produkce skleníkových plynů, protože není 
vyprodukováno 44 kilogramů CO

2
? Stejné 

množství CO
2
 vyprodukuje automobil, který 

ujede vzdálenost mezi Prahou a Ostravou. 

Marie Hejlková
odbor ŽP
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Vánoční turnaj v pexesu se zástupci 
města Vimperk

Dne 20. prosince 2022 jsme po  dvouleté 
odmlce mohli opět navázat na tradici naší školy 
v období adventu, kdy oslovujeme zástupce 
města k účasti na vánočním turnaji v exesu.

Vyzyvateli byli vítězové třídních kol K. Bledá, 
J. Nekola a L. Novák. Pozvání přijali starostka 
města Vimperk Ing.  Jaroslava Martanová, 
místostarosta Mgr. Zdeněk Kuncl a vedoucí 
odboru školství, kultury a  cestovního ruchu 
Ing. Martina Křížová.

Turnaj probíhal ve školní družině, kde první 
kolo započalo v  půl deváté. Jednotliví žáci 
školy se postupně prostřídali u stolků zástupců 
města. Znění vánočních koled podtrhovalo 
klidnou a  přátelskou atmosféru během tur-
naje. Klání bylo velice vyrovnané a nerozhodné. 

Po sečtení výsledků se na prvním místě umístili 
všichni tři žáci naší školy. Mezi nimi proběhly 
další souboje o závěrečné umístění.

Vítězem se stal J. Nekola. Na druhém místě 
skončil L. Novák a třetí místo obsadila nejmladší 
účastnice K. Bledá.

Všem hráčům děkuji za  čestné souboje 
a těším se na další turnaj v příštím roce.

Olga Juřicová

Turnaj ve stolním tenise
Další disciplínou celorepublikových středo-

školských her pořádaných Oborovým svazem 
Stavba byl turnaj ve stolním tenise, který se 
konal v Litoměřicích začátkem prosince. 

Naši školu tentokrát reprezentovali studenti 
1. a 2. ročníku Denis Kapuscinský, Tomáš Nový, 
Dominik Pergler a  Samuel Schettini. Naše 
družstvo se po samých vítězných zápasech 
probojovalo až do finále, kde těsně prohrálo 
s týmem Chomutova, v jehož středu byli hráči 
se zkušenostmi z regionálních soutěží ve stol-
ním tenisu. Pohár za  druhé místo v  soutěži 
družstev navíc „okořenil“ ještě náš D. Kapus-
cinský třetím místem v kategorii jednotlivců. 
Všichni soutěžící tímto opět přispěli k dobré 
reprezentaci naší školy a  SŠ a  ZŠ Vimperk 
dokázala, že těmto sportovním kláním svých 
studentů „dává zelenou“.  Václav Heinzl

Vánoční besídka
V  úterý 20. prosince 2022 se konala 

v základní škole speciální již tradiční vánoční 

besídka. V uplynulých dvou letech se jí nemohli 
zúčastnit rodiče z důvodu covidových opatření. 
Ti si to letos chtěli zřejmě vynahradit a dostavili 
se na besídku v opravdu hojném počtu. Kromě 
rodičů jsme přivítali také starostku města Vim-
perk Ing. Jaroslavu Martanovou, místostarostu 
Mgr. Zdeňka Kuncla a vedoucí odboru školství 
Ing. Martinu Křížovou. Nejprve se nám předsta-
vili žáci speciálních tříd. Ti si připravili několik 
tanečků. Za své vystoupení sklidili obrovský 
potlesk. Žáci I. třídy nám zazpívali a zatančili, 
žáci II. a III. třídy předvedli pásmo vánočních 
básniček, písniček a koled. Na závěr jsme si 
všichni společně za doprovodu kytary zazpívali 
koledu Pásli ovce Valaši. Bylo to moc příjemně 
strávené dopoledne, během kterého se nám 
podařilo navodit tu správnou vánoční atmo-
sféru. Doufáme, že v  příštím roce budeme 
moci tuto akci opět zopakovat.

Yveta Škvrnová

Přebor ČR stavebních škol v šachu
Po dvouleté pauze jsme se zúčastnili tra-

dičního turnaje v šachu, který se konal v SPŠ 
stavební Pardubice.

Naši školu reprezentovali studenti 1. a 2. roč-
níku A. Divácký, M. Bušta, J. Zídek, O. Vladimirov 
a K. Honek. Přestože jsme měli krátkou dobu 
na trénink i na získání zkušeností s používá-
ním šachových hodin, dopadl turnaj nad naše 
očekávání. V přeboru středních škol z celé ČR 
obsadili naši zástupci krásné 6. místo, když 
vítěz celého turnaje Ústí nad Labem ztratil 
body pouze s naším týmem. Žáky doprová-
zela zástupkyně ředitele Ing. Aleksanjan a pan 
učitel Ing. Heinzl. Žáci porovnali své šachové 
schopnosti a vyměnili si poznatky a zkušenosti. 
Společně se těšíme na další přebor, tentokrát 
v Litoměřicích, který se koná 8. prosince 2023.

Václav Heinzl

Příprava k přijímacím zkouškám
Zájemcům o studium osmiletého i čtyřletého 

gymnázia na  naší škole nabízíme možnost 
přípravy na přijímací zkoušky. 

Pro osmileté gymnázium bude probíhat 
příprava 16. 2. a  30. 3. 2023 z  matematiky, 
z českého jazyka pak v termínech 9. a 16. břez- 
na, vždy od 14:45 hodin.

Pro čtyřleté gymnázium se bude příprava 
konat ve čtvrtek 16. února z českého jazyka 
a 16. března z matematiky, vždy od 14.45 hodin. 

Ve všech termínech se vyučující českého 
jazyka a matematiky zaměří na témata, která 
žákům činila v předcházejících letech v povin-
ných testech největší problémy. Přihlásit se 
můžete na adrese kancelář@oag.cz.

Jan Heřta

Mistrovství světa hokejistek do 18 let 
ve Švédsku s vimperskou stopou

O  mistrovstvích světa v  ledním hokeji se 
většinou dočteme ve  sportovních novinách 
nebo na sportovním serveru, o MS juniorek 
(do 18 let) můžeme tentokrát udělat výjimku, 

protože platnou členkou českého reprezen-
tačního týmu byla i studentka našeho gym-
názia Beáta Narovcová (3. A), která navíc žije 
ve Vimperku. 

Na mistrovství světa, které se konalo od 8. 
do 15. ledna 2023 ve švédském Östersundu, 
se obránkyně HC Spartak Žebrák prosadila 
i gólově, když ve 45. minutě prvního zápasu 
proti Švýcarkám svou trefou zavelela k obratu 
z  0:2 na  konečných 3:2. Po  řadě vítězných 
zápasů ztroskotaly naše juniorky až ve čtvrt-
finále na Finkách, jimž podlehly po dramatické 
koncovce 2:3. Závěrečnou výhrou nad Sloven-
kami (6:3) si zajistily konečné 5. místo v celém 
turnaji. K dosaženému výsledku na světovém 
turnaji gratulujeme a těšíme se na další hoke-
jové úspěchy!

Roman Hajník

Matematicko-fyzikální soutěž RSG
Dne 23. 2. 2023 se v  MěKS ve  Vimperku 

uskuteční finále osmého ročníku matema-
ticko-fyzikální soutěže RSG, kterou organizuje 
Všeobecné a sportovní gymnázium Vimperk 

ve  spolupráci s  firmou Rohde & Schwarz, 
MěKS Vimperk a  TV studiem Epigon Vim- 
perk.

Soutěž je pořádaná pro žáky 8. a 9. ročníků 
základních škol z Vimperka a okolí. Cílem sou-
těže je přilákat ke studiu techniky více žáků 
a ukázat, že matematika a fyzika nejsou jen 
obávané, ale i zábavné. 

Letos se soutěže účastní celkem 194 žáků 
ze sedmi základních škol: Základní škola pro-
fesora Josefa Brože Vlachovo Březí; Základní 
škola a  mateřská škola Čkyně; Základní 
škola Vimperk, Smetanova; Základní škola, 
Základní umělecká škola a  Mateřská škola 
Stachy; Základní škola T. G. Masaryka Vimperk; 
Základní škola M. J. Husa Husinec; Základní 
škola a Mateřská škola Zdíkov. 

Soutěž je dvoukolová. V prvním (školním) 
kole, které probíhá na  základních školách, 
vyplní přihlášení žáci online test a na základě 
výsledků nominuje každá škola tříčlenné druž-
stvo složené z  nejúspěšnějších žáků z  prv-
ního kola.

Druhé kolo je finálové a družstva v něm bojují 
o  hodnotné ceny. Absolvují mnoho soutěží, 
v nichž nechybí počítání úloh a praktické úkoly. 

Loňské první místo budou obhajovat žáci 
Základní školy a mateřské školy Čkyně. Vítě-
zové pojedou jako každý rok na třídenní výlet 
do Velkého světa techniky v Ostravě. 

Tomáš Daněk

Všeobecné a sportovní 
gymnázium Vimperk

Střední škola 
a Základní škola Vimperk
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Základní škola Smetanova

Základní škola
T. G. Masaryka

Prosinec ve školní družině
Poslední měsíc kalendářního roku jsme 

si opravdu užili. Nejprve jsme se vyřádili 
na „Pekelné diskotéce“. Pak nám svatá Bar-
bora a posléze i Lucie seslaly sněhovou nadílku, 
abychom se mohli vyřádit v  přírodě. Celý 
Advent jsme se při poslechu koled věnovali 
tvoření dekorací, dárečků či přáníček. A v jeho 
závěru na nás čekaly dárky pod nazdobenými 
stromky. 

Prožili jsme krásné období a už se těšíme, co 
nám přinese nový rok. A vám všem přejeme, 
aby přinesl jen to dobré.

Vychovatelky ŠD

Žáci 6. B jsou nejlepší v kraji 
ve finanční gramotnosti

V  letošním školním roce se koná druhý 
ročník soutěže o  nejlepší znalosti ze světa 
peněz a  online bezpečnosti. Soutěž Filipův 
pohár připravuje pro žáky šestých tříd a prim 
8letých gymnázií ČSOB. Téměř po dobu jed-
noho měsíce žáci sbírali zlaťáky v  aplikaci, 
kterou pro ně banka připravila. Žáci 6. B získali 
v kraji největší počet zlaťáků a stali se vítězi 
krajského kola. Celostátního kola se zúčastní 

týmy žáků vítězných škol z  krajských kol. 
23. 1. 2023 bude náš kraj, ale hlavně naši školu, 
zastupovat v  celostátním kole v  prostorách 
České národní banky tým žáků 6. B ve složení: 
Lácha Čeněk, Škopková Anna, Korch Šimon, 
Bednář Šimon a Sova Ondřej.

Gratuluji k postupu a přeju hodně dobrého 
logického uvažování v celostátním kole.

Jana Doležalová

Předvánoční vystoupení 2022
Letošní předvánoční vystoupení je za námi. 

Obě představení pro veřejnost 21. a 22. 12. 2022 
opět zcela zaplnila sál MěKS Vimperk. Děkuji 
všem žákům i pedagogům, kteří se na  této 
náročné akci podíleli.

Záznam z  představení můžete zhlédnout 
na youtube.

 Michal Kolafa

Pátek třináctého a volby ve 2. A
V pátek jsme přišli do školy tak jako vždy. 

Jenže tenhle pátek byl něčím výjimečný. Nejen 
datem (13. 1.), ale také tím, že se konalo 1. 
kolo voleb prezidenta České republiky. Mým 
záměrem bylo seznámit žáky 2. A s volbami 
a věnovat tomuto tématu pár minut. Postupně 
jsem však zjišťovala, kolik toho druháci o vol-
bách ví a jak moc je toto téma zajímá. Ve třídě 
vznikla výborná volební atmosféra. A tak jsme 
si zahráli hru: „Na volby“. U nás jsme volili pre-
zidenta třídy 2. A. Kandidáty a zároveň voliči se 
staly všechny děti ze třídy. Po jednom chodily 
za improvizovanou plentu, kde napsaly jméno 

a  příjmení svého vybraného kandidáta. 
Poté lístek hodily do „volební urny“, která 
byla samozřejmě zapečetěná. Po ukon-
čení voleb naše předsedkyně volební 
komise, paní asistentka pedagoga Kris-
týna Dolejší, spočítala hlasy, které kandi-
dáti získali. Už se těšíme na 2. kolo voleb, 
které u nás ve třídě proběhne za 14 dní. 
Bylo to úžasných 45 volebních minut 
s dětmi ve 2. A.

Martina Bačíková

Divadelní představení Klapzubova 
jedenáctka

Děj Klapzubovy jedenáctky se pro nás 
odehrál 18. 1. 2023 na Nové scéně divadla 
J. K. Tyla v Plzni. Představení, kde hlavní 
roli ztvárnil známý herec a dabér Martin 
Stránský, navštívily třídy 6. A a 7. A. Klap-
zubovu jedenáctku napsal Eduard Bass, 
režie v plzeňském divadle se ujal Thomas 
Zielinski. Dílo pojednává o  Klapzubovi, 
který měl 11 synů a utvořil z nich fotba-
lový tým. Tento rodinný fotbalový tým se 
postupně zlepšoval a zahrál si i s velmi 
slavnými fotbalovými týmy – FC Barce-
lona, SK Slavia Praha atd. Hra trvala cca 

dvě hodiny a celou dobu jsme byli zaujati herci 
a  jejich výkony, scénou a  jejími proměnami, 
použitými efekty, vtipnými průpovídkami atd. 

Příjemně strávený čas v divadle jsme zakon-
čili rozchodem na občerstvení. 

Třída 6. A 
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Mateřská škola 1. máje

Mateřská škola 
Klostermannova

Zima ve školce
Všichni jsme se po vánočních prázdninách 

ve  školce přivítali, plní energie a  pozitivní 
nálady. Odstrojili jsme stromečky, vánoční 
výzdobu vyměnili za zimní a pomalu se nám 
školní rok překlenuje do druhé poloviny. Vyprá-
věli jsme si, co nám Ježíšek nadělil pod stro-
meček, a některé děti přinesly dárky ukázat 
i k nám do školky. Ježíšek nezapomněl přijít ani 
k nám do školky, a tak si děti pod stromečkem 
rozbalily robotické hračky, které jsou určené 
na rozvoj logického myšlení. 

Začátkem ledna jsme si připomněli svátek Tří 
králů a vyrobené koruny zdobily chodby školky. 

Snažíme se myslet na přírodu, jak vypadá 
naše země, když je kolem sníh a mráz. Sypeme 
zrníčka ptáčkům do krmítek nebo se vypra-
víme ke krmelci a doneseme zvířátkům něco 
dobrého do bříška. 

Všechny děti vyhlíží z  okna sněhovou 
nadílku, která by nám dovolila stavění sněhu-
láků, koulování a bobování v blízkém okolí. Ani 
v  lednu naši předškoláci nezahálí, zúčastnili 
se programu od Národního parku Šumava – 

 Ptačí cvrlikání. Dále je v rámci projektu čeká 
„Na  chvíli školákem“, kdy navštíví ZŠ Sme-
tanova, paní učitelky si pro ně jistě připraví 
mnoho zajímavých úkolů a činností.

Jana Fleischmannová

Městská knihovna

Knížkohrátky jsou zpět
Po několika vynucených pauzách, způso-

bených covidem a  personálními změnami 
v  knihovně, se do  dětského oddělení opět 
vrací dopoledne pro rodiče s  předškolními 
dětmi. Cílem Knížkohrátek je otevřít dveře 

knihovny i  těm nejmenším „čtenářům“ (lépe 
řečeno prohlížečům) a ukázat jim i jejich rodi-
čům, že knihovna je zábavné a vstřícné místo. 
V průběhu dvou a půl hodin bude dost času 
na přečtení hezké knížky, pohrání si, popovídání 
si u kávy, vyrobení nějaké drobnosti i předání 

inspirací na zajímavou četbu pro děti i rodiče. 
Název, formát i smysl setkání zůstává stejný, 

co se však mění, je den konání. Abychom si 
zbytečně nekonkurovali s jinými organizátory 
programů pro předškolní děti, přesunuli jsme 
Knížkohrátky na pondělní dopoledne. Zklid-
nění u hezké knížky tak může být i příjemnou 
tečkou za uplynulým víkendem.

První Knížkohrátky se uskuteční už v pondělí 
6. února od 9 do 11:00. S sebou si můžete vzít 
přezůvky a svačinu.

Těšíme se! 
Adéla Jiříková

dětské oddělení  
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Nové přírůstky do sbírky Muzejního spolku 
vimperského panství

Elektronkové rádio.
Dar Richard Kotásek. Děkujeme.

Dvoulampové rádio neznámé značky ( jednou z  mož-
ností je Telegrafia), tzv. superhet, z  konce třicátých let 
20. století. Může se také jednat o radioamatérský výrobek 
složený z tehdy běžně dostupných komponent. Dřevěná 
skříň s dynamickým reproduktorem s permanentním mag-
netem, elektronkový indikátor ladění, kruhová skleněná stup-
nice v kruhovém hliníkovém rámečku, dva nepůvodní knoflíky 
ovladačů. Tři vlnové rozsahy: krátké, střední a dlouhé vlny.

Shodou okolností se první „haló, haló“ v  éteru ozvalo 
právě před 90 lety. Na československém území probíhaly 
pokusy s  rozhlasovým vysíláním už před první světovou 
válkou a pokračovaly i po ní. 28. října 1919 u příležitosti prv-
ního výročí vzniku Československé republiky byl z vojenské 
vysílací stanice, umístěné na pražské Petřínské rozhledně, 
odvysílán první rozhlasový pořad složený ze slova a hudby. Pravidelné rozhlasové vysílání bylo zahájeno 18. května 1923 ve 20:15 ze 
stanu, zapůjčeného od skautů, v Praze-Kbelích. Vysílalo se hodinu na dlouhé vlně, součástí vysílání bylo krátké ohlášení a koncert. 
Československo se tak stalo jednou z prvních evropských zemí, kde započalo pravidelné vysílání.

Rádia byla kusem techniky; nezřídka se z nich stával kutilský projekt. Netrvalo dlouho a rádia se stala nedílnou součástí domácnosti. 
Důležité bylo atraktivní pouzdro, aby se líbilo paní domu, a jednoduché ovládání, aby jej mohl obsluhovat každý. Každé z následujících 
desetiletí přišlo s vlastními technickými i stylistickými úpravami.

Toulání příhraničím
V  únorovém tipu na  výlet se podíváme 

do míst, která patří k jedněm z mých nejob-
líbenějších. Okolí Českých Žlebů vlastně už 
mohlo mít v této rubrice Vimperských novin 
své místo dávno, ale byla jsem bytostně pře-
svědčená, že jsem ho někdy musela popiso-
vat. A představte si, že ne. 

České Žleby jsou ideálním místem nejen 
k rodinné dovolené, ale také jako místo, odkud 
lze podnikat nespočet kratších i delších výletů 
do  okolí. V  historii se název vesnice měnil 
od Českých Trub, Rour nebo Žlabů, nakonec se 
ale ustálil na pojmenování současném, České 
Žleby. Název pochází z doby, kdy na místě stálo 
jen několik domů a u nich koryta pro napájení 
soumarských koní táhnoucích po Zlaté stezce. 
Po  její trase zde ostatně můžeme putovat 
i v současnosti až do nedalekých Prachatic. 

Obec, která čítala v minulosti až 156 domů 
a měla přes tisíc obyvatel, se nachází na území 
po  roce 1938 přičleněném k  nacistickému 
Německu a po poválečném vysídlení Němců 
téměř zanikla. V  současnosti zde můžeme 
kromě přírodních krás obdivovat i místní kří-
žovou cestu a pomník kostela sv. Anny posta-
veného v roce 1788 a v roce 1966 srovnaného 
se zemí. 

Náš výlet kolem „Žlebů“ začneme na místní 
návsi, kde přímo proti opravenému hřbitovu 
necháváme auto a  vydáváme se po  žluté 
turistické trase na  hřeben hory Kamenná 
hlava. Cestou míjíme budovy bývalých kasá-
ren pohraniční stráže a  s  malou odbočkou 
i  zmíněný pomník místního zbořeného kos-
tela. V  létě bývá v  okolí Žlebů a  Kamenné 
hlavy hlava na hlavě, já to tu mám nejraději 

na podzim a v  zimě. Přestože zimní období 
zrovna nemusím, z těchto míst na mě dýchá 
klid a zvláštní pocit vyrovnanosti. 

Bývalou osadu Kamenná Hlava už připomí-
nají jen zarostlé zbytky rozvalin místních domů, 
kamenné snosy a staré listnaté stromy na slun-
ných pastvinách na úbočích Žlebského vrchu. 
Výhledy se otevírají na bavorskou pohraniční 
obec Bischofreut. Ještě v posledních letech 
Zlaté stezky to byla obec pasovská, neboť 
České království tu po celou dobu existence 
Zlaté stezky hraničilo se samostatným stá-
tem pasovských biskupů. Až od  roku 1803 
s ovládnutím většiny Pasovska Bavorskem tu 
Mechový potok rozděluje Čechy a Bavorsko. 
Bischofsreut vznikl v  roce 1705 a  jedním ze 
smyslů jeho založení bylo posílení zemské 
hranice a vznik služeb pro karavany putující 
po  prachatické větvi Zlaté stezky. Dnes je 
součástí obce Haidmühle. 

Od turistického rozcestníku u bývalé obce 
Mlaka je to na hraniční přechod jen půl kilo-
metru, stojí za to se dojít podívat na Mechový 
potok a  stát jednou nohou v  Bavorsku. My 
se ale vydáme z Mlak po červené turistické 
značce po Krásnohorské cestě, na které pře-
devším v jarních a letních měsících potkáváme 
také poutníky obcházející naši vlast po Stezce 
Českem. Kousek před Dolním Cazovem si 
odběhneme do  stráně úzkou vyšlapanou 
pěšinkou k pomníku Bohumila Hasila a na roz-
cestí u  zaniklé osady Dolní Cazov v  údolí 
Řasnice odbočujeme doprava po komunikaci 
značené jako „Na Dolní Cazov“, tak abychom 
po necelých dvou kilometrech vyšli na hlavní 
komunikaci z Hliniště na České Žleby. Do cíle 
nám zbývají přibližně dva kilometry a my víme, 
že se do těchto míst opět brzy vrátíme.

Zdroj: Wikipedie.com
Renata Lešková
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Kulturní pořady
ST  
1.

● ISLAND, ZEMĚ OHNĚ A LEDU 
17:00 – knihovna 
Zajímavé vyprávění fotografa Ladislava Hoška 
doplněné spoustou krásných fotografií. 
Vstupné: zdarma

● TANEČNÍ PRO DOSPĚLÉ 
18:30 – MěKS

PO  
6.

● KNÍŽKOHRÁTKY 
9:00 – knihovna 
Dopoledne v knihovně pro rodiče s malými dětmi. 
Budeme si číst, hrát a možná i něco vyrobíme. 
Maminky i děti se seznámí s knihovnou a získají 
knižní inspirace. 
Vstupné: zdarma

ST  
8.

● ŠUMAVSKÉ BYLINNÉ – Michal Hořejší 
19:00 – MěKS 
Mgr. Michal Hořejší, Ph.D. se věnuje dlouhodobému 
diskurzu o Národním parku Šumava a roli beletrie 
Karla Klostermanna v etablování příběhu o zániku 
staré Šumavy.  
Vstupné: 100 Kč

PÁ  
10.

● VIMPERSKÉ KVÍZOVÁNÍ  
19:00 – Kavárna Ve Skále 
Oblíbené vědomostní klání družstev o dvou až 
čtyřech hráčích. Vyzkoušejte si své znalosti, postřeh, 
důvtip i schopnost spolupráce.  
Vstupné: 50 Kč za každého hráče

ST 
15.

● TANEČNÍ PRO DOSPĚLÉ 
18:30 – MěKS

ČT  
16.

● VIMPERSKÁ AKADEMIE SENIORŮ 
10:00 – MěKS

● ZDENĚK IZER – NA PLNý COOLE 
16:30 a 19:00 – MěKS  
Těžký útok na vaši bránici! 
Vstupné: v předprodeji 320 Kč, na místě 350 Kč

SO  
18.

● RADŮZA 
20:00 – MěKS  
Koncert zpěvačky s nezaměnitelným hlasem, 
multiinstrumentalistky, autorky hudby a textů. 
Vstupné: 300 Kč

ST  
22.

● TANEČNÍ PRO DOSPĚLÉ 
18:30 – MěKS

ČT  
23.

● RSG SOUTĚŽ 
9:00 – MěKS 
Zábavná matematicko-fyzikální soutěž pro žáky  
8. a 9. tříd ZŠ z Vimperska, kterou pořádá  
Všeobecné a sportovní gymnázium ve spolupráci 
s firmou Rohde & Schwarz.

NE  
26.

● O CHYTRÉM HONZOVI A KRÁSNÉ MADLENCE 
15:30 – MěKS  
Vimperský kašpárek – DAP Praha 
Honza v našem příběhu reprezentuje dobro, je 
to chlapík s upřímným srdcem, se smyslem pro 
spravedlnost, nejen odvážný, ale i důvtipný. Proti zlu 
se bojuje nejen odvahou, ale i chytrostí a důmyslem 
a k získání štěstí stačí někdy i bystrý selský rozum.  
Vstupné: děti zdarma, dospělí 70 Kč

PO  
27.

● PŮJDEŠ MI ZA SVĚDKA? 
19:00 – MěKS  
Další skvělá divadelní komedie od Jean-Luc Lemoine 
o mnohdy neuvěřitelných vztazích mezi lidmi. 
Mam pozve na svoji svatbu s Lili, se kterou již 12 let 
chodí, za svědka svého nejlepšího přítele Toma, 
kterého několik let neviděl, protože mu Lili zakázala 
se s ním stýkat, a to proto, že kdysi opustil jejich 
kamarádku. Tom přijde a s ním i jeho nová mladá 
přítelkyně Jasmine. A nestačíme se divit! 
Hrají: Daniela Šinkorová, Karel Zima, Jarmil Škvrna, 
Yanna 
Vstupné: 420 Kč

Kino Šumava, sál MěKS Vimperk
PÁ  
3.

● 20:00 – INDIÁN 
Komedie, Česko/Slovensko/Polsko, 2022, 94 min, 
režie: Tomáš Svoboda 
Karel Roden v roli tvrdého obchodníka, do kterého 
vstoupí duch indiánského náčelníka. 
Vstupné: 100 Kč

ÚT  
7.

● 20:00 – OSM HOR 
Drama, Itálie/Belgie/Francie, 2022, 147 min,  
režie: Felix van Groeningen, Charlotte  
Vandermeersch 
Film podle bestselleru Paola Cognettiho o hodnotě 
přátelství a hledání smyslu života ve stínu majestát-
ních hor. 
Vstupné: 100 Kč

PÁ  
10.

● 20:00 – PŘÁNÍ K NAROZENINÁM  
Komedie, Česko, 2022, 93 min,  
režie: Marta Ferencová 
Komedie o jedné hodně bláznivé oslavě narozenin. 
Vstupné: 120 Kč

NE  
12.

● 15:30 – MIKULÁŠOVY PATÁLIE:  
JAK TO CELÉ ZAČALO 
Animovaný/Rodinný, Francie/Lucembursko, 2022,  
86 min, režie: Amandine Fredon, Benjamin 
Massoubre 
Mikuláš nyní poprvé ožívá v původní ilustraci  
Sempého v animovaném filmu pro celou rodinu. 
Vstupné: 100 Kč

ÚT  
14.

● 20:00 – KORZET 
Životopisný/Historický, Rakousko/Lucembursko/
Německo/Francie, 2022, 113 min,  
režie: Marie Kreutzer 
Netradiční zpodobnění císařovny Sissi jako rebelující 
panovnice, která se rozhodla vzít osud do vlastních 
rukou. 
Vstupné: 100 Kč

PÁ  
17.

● 20.00 – A PAK PŘIŠLA LÁSKA… 
Drama/Komedie, Česko, 2022, 85 min,  
režie: Šimon Holý 
Pavla Tomicová exceluje v roli psycholožky, která se 
svou dospělou dcerou vyráží na ozdravný víkend 
u kartářky. 
Vstupné: 100 Kč

ÚT  
21.

● 20:00 – JE MI ZE SEBE ŠPATNĚ  
Komedie, Norsko/Švédsko, 2022, 95 min,  
režie: Kristoffer Borgli  
Signe a Thomas jsou v nezdravém konkurenčním 
vztahu, jenž nabere nečekaný zvrat, když Thomas 
prorazí jako umělec. 
Vstupné: 120 Kč
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PÁ  
24.

● 20:00 – ONO  
Horor/Psychologický, Finsko/Švédsko, 2022, 91 min, 
režie: Hanna Bergholm 
Zdánlivou rodinnou idylku naruší nový kamarád 
dcery Tinji. 
Vstupné: 120 Kč

ÚT  
28.

● 20:00 – VELRYBA 
Drama, USA, 2022, 117 min, režie: Darren Aronofsky 
Samotářský učitel, který váží 270 kg, se pokouší 
znovu navázat kontakt se svou sedmnáctiletou 
dcerou Ellie. 
Vstupné: 100 Kč

Výstavy
● VýSTAVA INTARZIÍ JANA NOVOTNÉHO 
Knihovna 
4. 1. – 28. 2. 

Barevné rozlišení akcí
■ MěKS      ■ Knihovna ■ Kavárna Ve Skále

Sobota 4. 2. od 14:00, Na Nové
● Dětský maškarní bál
Odpoledne plné her a soutěží. Hodnocení nejzajímavějších masek. Celým odpolednem 

děti provede kouzelník a bavič Pan Kravata se svým originálním vystoupením. Kromě kou-
zel předvede tvarování zvířátek z balónků a klaunskou zábavu, zapojí děti do představení 
jak z hlediště, tak i jako asistenty při kouzlení.

Sobota 4. 2. od 20:00, Na Nové
● Šibřinky
Tradiční maškarní bál. Soutěž o nejhezčí masku jednotlivců a skupin. Výherce čekají 

zajímavé ceny. Hraje kapela Restart.

Neděle 19. 2. od 14:00, Pošumavská tržnice
● Masopust
Připojte se k oslavám masopustu ve Volyni! Slavnostní odpoledne zahájíme v neděli 19. 

2. ve 12 hodin před Pošumavskou tržnicí, kde si můžete zapůjčit masku do maškarního 
průvodu nebo ochutnat zabijačkový ovar od místního řezníka.

Rezervace masek na telefonu +420 778 888 760.

Pátek 24. 2. od 20:00, Na Nové
● Minihippies fest: Santa Morella Band a Janis Joplin Revival Praha
Kapela Santa Morella Band (Neil Young Female Tribute)  byla založena v  roce 2013 

s úmyslem přiblížit posluchačům hudbu legendárního zpěváka, kytaristy a především skla-
datele Neila Younga. Leadrem projektu je kytaristka a zpěvačka Katka Pelíšková, známá 
především ze skupiny Gaia Mesiah. 

Volyňské 
kulturní 
okénko

→
Kulturní program naleznete 
na www.kultura-volyne.cz
nebo na facebooku
Kultura Volyně.
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JARNÍ PRÁZDNINY S DDM 
VE VIMPERKU
PONDĚLÍ: 27. 2. 2023 od 8:00 do 14:00

 MÁME RÁDI PŘÍRODU
Zajímavé povídání, pozorování, tvoření a hry 
s lektorem NP Šumava
panem S. Čtvrtníkem. V  případě příznivého 
počasí bude program v přírodě.
s  sebou: sportovní oblečení, přezůvky, pití, 
svačinu 
kontaktní osoba: Jitka Martanová
zdarma

ÚTERÝ: 28. 2. 2023 od 8:00 do 14:00
 STRAŠIDELNÉ POHÁDKY  

A HRY V KNIHOVNĚ
Přijďte si poslechnout strašidelné příběhy 
a pohádky.
Pak se pustíme do  výtvarného zpracování 
pohádkových příběhů.

s sebou: přezůvky, pití, svačinu 
kontaktní osoba: Jitka Martanová
zdarma

STŘEDA: 1. 3. 2023 
 VýLET DO PRAHY NA LETIŠTĚ

Ještě jste neletěli? Zajímá vás, co se děje 
na letištní ploše, než letadlo odletí, nebo co se 
děje po příletu? Chcete vidět starty a přistání 
různých leteckých společností poblíž dráhy? 
To vše zjistíte v první části exkurze po praž-
ském letišti. Ve druhé části si prohlédneme 
výcvikové středisko s  prohlídkou exteriéru 
výcvikových zařízení. Uvidíte unikátní prostředí, 
kde se školí piloti.
odjezd: v 8:15 hodin z parkoviště u DDM
návrat: v 18:00 hodin na parkoviště u DDM
kontaktní osoba: Jitka Martanová 
cena: 600 Kč 

ČTVRTEK: 2. 3. 2023
 NÁVŠTĚVA PLAVECKÉHO BAZÉNU 

VE VOLARECH
odjezd: v 8:00 hodin z vlakové nádraží
návrat: ve 14:00 hodin na vlakové nádraží
s  sebou: plavky, ručník mýdlo, pití, svačinu, 
teplé oblečení
kontaktní osoba: Eva Kubišová
cena: 185 Kč

PÁTEK: 3. 3. 2023 od 8:00 do 14:00
 ŠIPKOVANÁ A SPOLEČENSKÉ HRY

Děti si zahrají šipkovanou v lesíku na Homolce. 
Nejenže si užijí hledání jednotlivých úkolů, ale 
nakonec najdou ukrytý poklad. V odpoledních 
hodinách budou mít účastníci možnost se 
seznámit a zahrát si nové společenské hry.
s  sebou: sportovní oblečení, přezůvky, pití, 
svačinu 
kontaktní osoba: Eva Kubišová
zdarma

Na všechny akce je nutné se předem při-
hlásit online do 24. 2. 2023.

Podrobné informace k  akcím naleznete 
na  našich stránkách www.ddm-pracha-
tice.cz

DDM Vimperk

Majáles prozrazuje první jména
Rok 2022 pro nás byl ve znamení návratu 

po dvou covidových letech. A ačkoliv nás sva-
zovala nervozita, nakonec šlo o ročník rekordní – 
v  bývalém letním kině se sešlo na  2500 
návštěvníků. O  to větší výzva je to pro nás 
letos, abychom se mu minimálně vyrovnali, 
ideálně ho i překonali.

Tou nejzásadnější informací je termín – 
Majáles je uskuteční v sobotu 20. května 2023 
na tradičním místě. Předcházet mu i v tomto 
roce bude celotýdenní pásmo besed, předná-
šek a dalších akcí pod názvem Vimperský máj, 
detaily prozradíme v následujících týdnech.

Sluší se prozradit také první jména – mezi 
headlinery bude patřit písničkář Pokáč, který 
na podzim vyprodal O2 arénu a řadí se mezi 
nejúspěšnější interprety současnosti. Jako 
další vystoupí také oblíbená rocková kapela 
Mňága a Žďorp z Valašska, pro které půjde 
o koncertní premiéru ve Vimperku. A kdo bude 
hlavním headlinerem? To si necháme ještě 
malou chvíli pro sebe!

Jednou z dalších novinek je také bezhoto-
vostní odbavení v areálu. Pro tento krok jsme 
se rozhodli v  rámci snahy o  zmenšení řad 
u  občerstvení. Zároveň půjde i  o  úlevu pro 

všechny návštěvníky – peníze si pohodlně 
dobijou při příchodu do areálu na čip, který 
budou mít na pásce na ruku a během celého 
odpoledne a večera tak nebudou muset lovit 
peněženku, vše totiž odbaví právě čipem 
na ruce.

Vychytávek připravujeme ještě celou řadu, 
postupně je budeme odtajňovat – včetně 
kompletního programu, předprodeje a všeho, 
na co se můžete letos těšit!

Šimon Blaschko
MISSION Vimperk
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Tak trochu z vimperské historie
Vimperk v dobovém tisku

Rok 1946 se ve Vimperku vyznačoval organizací celé řady společenských akcí, z nichž mnohé 
si slibovaly založit ve městě novou tradici. Jednou z nich bylo i vimperské svatováclavské posví-
cení, jež mělo být poprvé uspořádáno jako významná městská událost v sobotu 28. září 1946, 
tedy na svátek sv. Václava. Z dobového článku ze Šumavského hraničáře je sice patrná dobová 
rétorika vyplývající z tehdejší doby, přesto (a možná právě proto) je zajímavé si ho připomenout. 

Kdy je ve Vimperku posvícení
To je otázka těch, kteří v lopotné práci hrani-

čářské se zastavují nad skutečností, že i posví-
cení je součástí našeho života. Český život 
v pohraničním městě se formuje nově. Toto 
zjištění má dalekosáhlý význam a každý z nás 
ví, co to znamená. Zařizujeme se po  svém, 
zakládáme život český a národní podle našich 
potřeb a  nenavazujeme na  tradici němec-
kého života v městě. Někdo může říci: „Máme 
ve  Vimperku jiné starosti, než je posvícení, 
a můžeme s  tím počkat na pozdější dobu.“ 
Na  to lze odpověděti, že co možno udělati 
dnes, neodkládejme na zítřek. A protože tato 
záležitost přišla na  přetřes jednání koordi-
načního výboru stran Národní fronty, bylo 
bez dlouhých debat rozhodnuto. Ve Vimperku 
budeme míti posvícení svatováclavské, naše, 
národní, české, podle tradice naší země a jejího 
lidu. Tak, jak to je jinde, jak to má býti a jak to 
také bude. Převážně německý Vimperk měl 
posvícení v den málo vhodný – o svátku Všech 
svatých. To není jistě zásah do kompetence 
církevních úřadů, když z vůle českých stran 
chce český Vimperk slaviti posvícení svatovác-
lavské, zavedené všude a pro všechny české 
lidi. Je to svátek patrona země české a  ten 
den český Vimperk dá průchod radovánkám 
po  týdnech, měsících a  roce lopoty. Vzpo-
meňme jen, jak bylo před rokem – kolik jsme 
měli starostí zařizovacích, jak bylo město pře-
plněno německým obyvatelstvem a jak jsme 
museli krok za krokem budovat, přeměňovat, 
čistit a  zabezpečovat! V  ruchu každodenní 
práce zapomínáme! A  ještě si upřímně řek-
něme: Vždyť se ani všichni vespolek neznáme! 
A proto v den svatováclavský se musíme sejít, 
musíme si říci: „Já jsem ten a ten, to je moje 
žena, tu můj syn a dcera, osídlili jsme tu a tu 
usedlost, pracuji tam a tam; nuže jsme sou-
sedy a budeme nyní známí – vždyť jsme pře-
devším čeští lidé, vlastenci práce a hraničáři 
na stráži republiky.“ Tak si musíme promluvit 
přátelsky, srdečně a navázat bratrství v městě, 
které slavná národní revoluce vrátila Česko-
slovenské republice nejen věcně, ale i mravně. 

V  sobotu 28. září, po  práci i  k  její oslavě, 
sejde se český Vimperk v největším sále města 
k  družné besedě, aby založil tradici národ-
ního posvícení svatováclavského na  trvalo 
a jako den, kdy padnou přehrady stran, stavů, 
majetku a kdy nad bouřemi života vzejde duha 

vzájemné lásky, míru a pohody. Až v dohledné 
době z naší práce vzejde blahobyt, až dokon-
číme ve všem zařizování a budeme se věnovat 
jen dílu vzestupu, budeme si vzpomínat na sva-
továclavské dny a budeme se těšit každý rok, 
jak si řekneme: Čí je posvícení? Naše!  j. b. 

O  týden později, 20. září 1946, tuto akci 
Šumavský hraničář znovu připomněl a  blíže 
nastínil její průběh: 

Svatováclavské posvícení ve Vimperku
Psali jsme, že z  vůle všech stran bude 

ve  Vimperku posvícení 28. září – v  sobotu 
v den svatováclavský. Není třeba zodpověděti 
otázku, zda posvícení mohou stanoviti strany 
Národní fronty. Proč by ne? Není to poprvé, že 
měněno je datum posvícení. Proč bylo sta-
noveno ve  Vimperku posvícení na  noremní 
den Všech svatých, kdy nesmí býti žádné 
zábavy? A  kdo to stanovil. Rozhodnutí toto 
padlo z vůle nadřízených úřadů civilních z toho 
důvodu, že jednou se o vimperském posví-
cení Němci krvavě pobodali a na místě pusté 
rvačky zůstal jeden mrtvý. Proto bylo zrušeno 
bartolomějské posvícení ve Vimperku. A proto 
bylo přeloženo na den Všech svatých. Stej-
ným právem, jakým bylo přeloženo posvícení 
na den noremní, takovým právem bylo pře-
loženo na  den českého národního patrona, 
svatého Václava. Dopoledne budou slavnostní 
bohoslužby v děkanském chrámu a k  jejich 
celebrování je pozván písecký děkan Msgr. 
Pernegr, který by měl též kázání. Vdp. děkan 
byl ve Vimperku kaplanem a jako národní pra-
covník zanechal v našem městě mnoho vzpo-
mínek těch, kteří s ním tehdy pro věc národa 
ve zgermanisovaném městě pracovali. Večer 
bude uspořádána posvícenská beseda v sále 
U Lišky. Sejde se celý Vimperk – přijdou lidé 
z okolí! Uspořádání večera bude v mnohém 
směru překvapením. Organisaci má zkušený 
ředitel Bergman, který soustředil k spolupráci 
všechny ochotné pracovníky všech stran, 
spolků a korporací v čele s Národní jednotou 
pošumavskou, která ve Vimperku bude nezišt-
nou pořadatelkou národních poutí a posvícení 
s cílem prospěti dobré všem společné věci. 
První národní posvícení ve  Vimperku založí 
novou českou tradici v našem městě. Výtěžek 
slavnosti musí býti největší – je určen k poří-
zení místního rozhlasu, který tak nutně potře-
bujeme. O vimperském posvícení bude město 

zahaleno ve slavnostní háv. Domy budou vyz-
dobeny prapory a chvojím s fábory ve slovan-
ských barvách! Svatováclavské posvícení bude 
velkou slavností českého života a příslibem, 
že budeme držet pohromadě děj se co děj, 
v práci, starostech i radostných chvílích! jb. 

Až 1. listopadu 1946 se pak čtenáři týdeníku 
dozvěděli, že celá akce dopadla úspěšně. Nej-
cennější na tomto sdělení je však poděkování 
konkrétním firmám, spolkům a  lidem, kteří 
tehdy přidali ruku k dílu. 

Úspěch vimperského posvícení
V  sobotu dne 12. t. m. (tedy 12. 10. 1946, 

pozn. red.) konal zábavní výbor, který by usta-
ven českými spolky vimperskými k uspořá-
dání zábavy posvícenské, schůzi likvidační, 
na  níž bylo zjištěno, že čistý výnos této 
zábavy činí 53.000 Kč. Tento obnos byl pře-
dán místnímu Národnímu výboru, který ho 
uloží na  fond pro zřízení místního rozhlasu.  
Za  tento pěkný úspěch děkuje podepsaný 
koordinační výbor především předsedovi 
zábavního výboru řediteli L. Bergmanovi a dále 
paním Pavle Imramovské, Hedvice Kunešové, 
Taťáně Košťálové, Marii Mikešové, Anně Poláč-
kové, Machačové, Peškové, Marii Slavingrové, 
Vlčkové a sl. F. Vorlíčkové, pánům: Jarosl. Kub-
šovi, Františku Liškovi, Frant. Ouředníčkovi 
a Dr. Ludvíku Špiclovi. Děkujeme všem dámám, 
které se obětavě zúčastnily na  vypravení 
ochutnávárny. Jsou to vedle již jmenovaných 
členek zábavního výboru dále dámy: sl. Volfová, 
paní Kosová, sl. Chocholová a sl. Ulmanová. 
Dále děkuje za  úpravu sálu a  dekorace pp. 
správci F. Kalmovi, říd. učiteli Machačovi, před-
sedovi MNV Jar. Taliánovi, Kunešovi a Pečovi, 
za účast na zábavních podnicích: pp. Fr. Křížovi, 
Jar. Kubšovi, Jos. Martínkovi, Jos. Šartnerovi, 
Frant. Liškovi, za  obstarání služby pokladní: 
p. řídícímu Machačovi, řediteli Ladisl. Kahovcovi 
a  Norbertu Martínkovi, za  bezplatné zapůj-
čení sálu p. Jírovcovi, za bezplatné účinkování 
pánům hudebníkům kapely p. Švarce. Děku-
jeme všem dárcům, kteří přispěli různými před-
měty do tomboly a ochutnávárny: nár. správě 
fy J. Steinbrener, nár. správě fy J. Kotschwara, 
nár. správě fy Konopra, p. Dr Bohuslavu Budín-
skému, p. řediteli Malému, pánům: J. Černíkovi, 
K. Hullovi, Jar. Kunešovi, Jar. Kurylovi, Obchod-
nímu družstvu plzeňskému, Václ. Jarolímovi, 
K. Hladkému, Frant. Rezkovi, Jos. Fürbachovi, 
J. Chalupovi, Fr. Pečovi, Václ. Sovovi, Otovi 
Vodičkovi, R. Schneedörflerovi, R. Iglerovi,  
J. Rokytovi, T. Prüherovi, J. Kubšovi, J. Muckovi, 
F. Vodičkovi, J. Taliánovi, J. Hanušovi, nár. správě 
fy Friedl, p. J. Moravcovi, p. vrch. řediteli Konop-
číkovi, nár. správě fy Lenhard, Frant. Pubalovi, 
mlynáři v Bořanovicích, p. Boh. Zámečníkovi, 
mlynáři ve  Čkyni, pí Papežové v  Bořanovi-
cích, J. Potužníkovi, J. Vávrovi, J. Miglovi, České 
šumavské mlékárně a fě Brehme, paním: Kut-
virtové, Frolíkové, Krausové, Falářové, Černé, 
Šteinhäuslové, Janovské, Hrdinové, Slavin-
gerové, Jechoutkové, Fr. Chvalové, sl. M. Pa- 
pežové, p.  Schaffelhoferové, jakož i  všem 
příznivcům, kteří přispěli dary peněžitými.  
 Koordinační výbor stran NF ve Vimperku 

Ano, na  sále U  Lišků (bývalý Lidový dům, 
pozn. red.) bylo tehdy na podzim prvního pová-
lečného roku zřejmě opravdu veselo, i na poří-
zení rozhlasu se vybrala poměrně slušná suma 
peněz. Jen si tak říkám, kde by asi proběhla 
posvícenská zábava v dnešní době… 

Roman Hajník
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Drobné střípky z dějin Vimperka
Vypálení Vimperka pasovským 
vojskem roku 1468

Páni z  Rožmberka shromáždili ve  svém 
archivu množství písemných dokumentů, 
které poprvé uspořádal a  historicky využil 
Václav Březan, jenž byl archivářem Petra Voka 
z  Rožmberka. Důležitost těchto dokumentů 
pro českou historiografii objevil při svém stu-
diu v třeboňském archivu František Palacký. 
Právě z jeho podnětu byly posléze z bohatého 
rožmberského archivu vyčle-
něny nejvýznamnější archiválie, 
které od té doby nesou název 
Historica.

Archivní sbírka Historica 
Třeboň patří mezi největší 
historické klenoty uložené 
v archivech České republiky. 
Představuje unikátní sou-
bor pramenů k dějinám zemí 
Koruny české i  zemí sou-
sedních, které se dochovaly 
v archivu jednoho z nejpřed-
nějších českých šlechtických 
rodů – pánů z  Rožmberka. 
Fond je tvořen 8 020 jednot-
livými archiváliemi, které jsou 
uspořádány v  chronologické 
řadě sahající od roku 1216 až 
do roku 1659. Řada archiválií se 
týká i Vimperka a jeho majitelů. 
Pod signaturou č. 2185 se zde 

zachoval dopis Adama z Drahonic, purkrabího 
na  Helfenburku, Janovi z  Rožmberka, který 
popisuje vpád vojska pasovského biskupa 
na Vimpersko. Pan purkrabí 18. září 1468 napsal:

Urozený pane, pane mój milostivý! Služba 
má VMti (Vaší Milosti)! Jakož mi VMt (Vaše 
Milost) rozkázala, abych VMti (Vaší Milosti) 
dal věděti o  Němciech, kteří jsú v  kraji byli: 
VMt račte věděti, že tento pátek (16. září) vtrhli 
do kraje. Tu hned Vlachovi (Oldřichovi z Březí) 

pálili a s tvrzí, a to což jemu nespálili, s tiem 
sě holdoval. A  ten den také spálili Vlaškovi 
(Václavovi z  Miloňovic) jednu ves, Ahníkovi 
Budkovskému také jednu ves. Pak včera spálili 
panu Wintrberskému (Petru Kaplíři ze Sulevic) 
několik vsí a  panu Přechovi ze Lčovic také 
několik vsí spálili. A  dnes na  úsvitě přitrhše 
k Wintrberku k městečku, i dobyli šturmem 
a vypálili všecko, ale na lidech sě žádná škoda 
nestala s  vobú stran. A  to učinivše i  táhnú 
dnes zasě do Němec. A tak hádají, že pěších 
mají přes tři tisíce a jiezdných přes tisíc koní. 
A  také měli sebú děla velká, ale vozóv měli 

sebú málo, málo přes XX vozóv. 
Také mluvili se mnú Vláškóv 
syn Jan a Jasanského syn, že 
by chtěli u VMti (Vaší Milosti) 
s desieti koni býti, a Bruonov 
syn z Bavorova také se dvěma 
koňoma. I jestli žeby VMti (Vaší 
Milosti) potřebie bylo, VMt 
(Vaše Milost) račte mi psáti, 
a po čem by ráčila VMt (Vaše 
Milost) jim na koň dáti, aťbych 
jim pověděl. O piešťalách (ruč-
nicích) na  olovo, VMt (Vaše 
Milost) račte v  paměti mieti, 
aťby na  zámek bylo posláno. 
Scriptum Helfenburg, dominico 
post festum s. Ludmillae anno 
ac. LXVIII (Psáno na  Helfen-
burku v  neděli po  svátku sv. 
Ludmily roku 1468).

Ladislav Čepička

Šumava Litera představuje oceněné knihy
Ruce houslisty

Když Oldy dohrál, všichni jsme měli v očích slzy. Avšak bylo to úlevné. Jako by z nás Oldyho 
hudba sňala alespoň nějakou ze slupek naší okoralosti. Na okamžik jsme se zas cítili uvolnění, 
otevření životu a kráse. Oldy se však po chvíli omluvil. Vzal nástroj, načatou lahev whisky a šel 
ven. Sledovala jsem ho, jak dlouhými kroky stoupá nahoru do zahrady, kde jako kluk míval taj-
nou skrýš. Zanedlouho se odtud ozval nářek houslí.

Kniha Ruce houslisty, která v roce 2022 zís-
kala mezinárodní cenu Šumava Litera, nepo-
pisuje podle autorky Aleny Ježkové osudy 
konkrétní rodiny – je to příběh každé české, 
moravské a slezské rodiny. „Je tam 1. světová 
válka, je tam 2. světová válka, je tam nespra-
vedlnost, která přišla po únoru 1948. Jsou tam 
50. léta, je tam rok 1968, pocit křivdy, co se to 
vlastně s námi všemi stalo.“

Kniha líčící osudy několika generací v prů-
běhu 20. století není románem v  klasickém 
slova smyslu. Jedná se spíše o soubor sedmi 
povídek. „Já trvám na tom, že pro mě jsou to 
povídky. Nemám čas na román, protože mě 
brzy zase chytne jiné téma a nechci si tu dych-
tivost nechat vzít. Proto jsem si to 20. století 
rozdělila na témata a o těch jsem psala… To mi 
umožnilo napsat různé druhy povídek, některé 
jsou hodně sevřené, často používám dopisy 
a deníkové záznamy,“ vysvětluje autorka.

Ruce houslisty, které vznikly pod tíhou 
smutku ze smrti autorčina manžela, nejsou 
veselé čtení. „Cítila jsem potřebu napsat 
román, který zobrazí české moderní dějiny 
na pozadí rodin. Jsem přesvědčena, že na pří-
bězích rodin se toho o  historii zjeví nejvíc, 
daleko víc, než když se děti učí letopočty. 
Postavy jsou navíc inspirovány skutečnými 

osobami.“ Obrovská pestrost osudů a křivo-
laké cesty, kterými se lidé vydávali skrz vír dějin 
20. století, autorku fascinovaly. Zároveň chtěla 
knihou pomoci zejména mladým lidem, kteří 
často neznají celé dějinné etapy. „My musíme 
znát kořeny, my musíme znát kontinuitu.“

Kniha má místy až dokumentární ráz. 
Například povídka z  Terezína Skrze slzy se 
usmívám vychází ze skutečných deníkových 
záznamů lidí, kteří v Terezíně byli. „Přišlo by 
mi až nemravné zkusit napsat to autorsky, 
proto jsem vycházela z  deníků,“ vysvětluje 
Alena Ježková. V povídce se tak objevují zcela 
konkrétní historické osobnosti, jako například 
Friedl Brandeisová, která s dětmi v Terezíně 
kreslila – díky tomu se z Terezína dochovaly 
desítky kreseb.

Text je doprovázen kolážemi Michaely Koko-
vičové. „Očekávala jsem dobové koláže, jak je 
známe z  prvorepublikových cedulí. Ale ona 
mě převezla a udělala nesmírně emotivní ilus-
trace.“ Ty podtrhují pocity prázdnoty a zmaru 
v době válek, nadšení padesátých let i hrůzu 
roku 1968. Kniha tak stojí za pozornost nejen 
po textové, ale i vizuální stránce.

Napsala jsem včera, že Terezín je kruté 
a smutné místo. Musím na tom trvat. Nemáme 
skoro žádné věci, žijeme zvlášť a ve špatných 

podmínkách a musíme dodržovat spoustu pří-
kazů a pravidel od Němců. Nejhorší však je, že 
nemáme svobodu… 

Knihu vydalo Nakladatelství Práh v roce 2021.
Článek vychází z  Šumavského literárního 

podcastingu Hany Soukupové.

Adéla Jiříková
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Vyhnat bubáky z hlavy a jet!
Cyklistka Libuše Rodová, žijící již několik let 
ve Vimperku, se specializuje na dálkové trasy, 
přičemž si vše potřebné veze s sebou na svém kole 
(tzv. bikepacking). V loňském roce se již potřetí 
zúčastnila závodu Okolo republiky. Rozhovor s inspi-
rativní mladou ženou, která se nebojí šlápnout do 
pedálů a sama dojet na druhý konec naší země, vás 
možná donutí oprášit své staré kolo a vyrazit také.

V loňském roce jste se zúčastnila cykli-
stického závodu Okolo republiky. Můžete 
čtenářům tento závod přiblížit?

Minulý rok se konal třetí ročník závodu Okolo 
republiky, což je bikepackingový závod bez 
podpory. To znamená, že si na  kolo sbalíte 
vše, co budete potřebovat (spaní, jídlo, pře-
vlečení, nářadí, lékárničku…), a neměli byste 
mít dopředu zarezervované např. ubytování, 
servis kola u kamarádů atd. Co se týká trasy, 
tak jsou na každý ročník dané průjezdné body 
a zbytek trasy si každý vybírá sám. Loni jsme 
jeli přes vybrané rozhledny (např. Ještěd, Pra-
děd aj.), předtím to bylo po trojmezích a první 
ročník byl na nejzazší body ČR. Pak se také 
trasa dělí na krátkou (okolo 1 000 km) a dlou-
hou (okolo 1 500 km). Většina lidí, včetně mě, 
jede na silničním kole a volí co nejvíc ultralight 
vybavení. Tento závod je krásný v tom, že se 
na startu potká naprostý amatér, který za rok 
ujede 2 000 km (včetně závodu), a zkušený 
jezdec, který jel daleko těžší závody i v cizině 
a jeho minimum na rok je 10 000 km. Všichni 
jsou milí a při závodu vznikají nová přátelství, 
jelikož když jedete dnem a nocí doprovázeni 
únavou a fyzickým vyčerpáním, tvoří se jiné 
přátelství než s  popcornem v  kině. A  v  cíli 
na  vás čeká vaše čisté oblečení, medaile 
a tričko. To je vše. Potřesou vám rukou, dají 
možnost přespat na zemi a vysprchovat se. 
Žádná cílová brána a oslavy. To se mi na tom 
taky líbí. Oslava se odehrává v každém uvnitř 
a v tom je to kouzlo.

Co vás motivovalo k přihlášení na takový 
obtížný závod? Měla jste již předtím za sebou 
nějaké podobné soutěže?

Loni jsem tento závod jela potřetí a k prv-
nímu mne motivoval můj kamarád, který 
na  závod poukázal s  poznámkou, že bych 
mohla objet hranice republiky rychle, když už 
to umím pomalu. Zkusit smáčknout 1 000 km 
do 4 dní mi přišlo super. A byla jsem zvědavá, 
jak se tím poperu fyzicky a psychicky. Dva roky 
předtím jsem totiž jela sama na kole kolem 
hranic ČR, trvalo mi to 17 dní a  ujela jsem 
1 903 km. Předtím jsem jela z nejzápadnějšího 
bodu na nejvýchodnější (800 km). A moje první 
cesta byla z jihu na sever ČR (500 km). A taky 
jsem dojela na švýcarsko-italské hranice, to 
bylo 1 200 km, na Svatobernardský průsmyk. 
Takže jsem nějaké zkušenosti měla, ale Okolo 
republiky zůstává mým zatím jediným a trochu 
srdcovým závodem.

Jak probíhala vaše příprava? Trénovala jste 
jen fyzičku, nebo i psychiku? mám na mysli 
například vůli a touhu se překonat? A dá se 
vůbec připravit na všechny situace, které 
takový závod přináší?

Na každý ročník jsem se připravovala trochu 

jinak a  loni se mi to, myslím, povedlo nejvíc. 
Na prvním místě je vyhnání bubáků z hlavy. 
Protože když jste sami v noci, projíždíte prů-
myslové zóny, periferie měst, nebo vám už 
druhý den prší, tak se na mysl rozhodně nede-
rou příjemné myšlenky. A když si vezete něja-
kého bubáka, co vás straší normálně, tak 
tady nabere síly. Takže je důležitá čistá hlava 
nebo vůle si poručit myslet na něco jiného. 
Ať už na nějaké dobré jídlo nebo na nějakou 
otravnou písničku, jejíž útržky budete pořvávat 
do tmy. Myslím, že ta vůle si umět poručit je 
tady důležitá. Neposlechnout kňouru v sobě 
a  jet dál. Mně to naštěstí nedělá moc velký 
problém. Jakmile jsem sama, tak si nastavím 
v hlavě cíl a  jedu. Ale někdy jsem si musela 
nahlas říci, co mám dělat. Třeba když jsem šla 
nad ránem spát a nemohla usnout, tak jsem si 
musela říci: „Rodová a spát!” A jak říká Hurví-
nek: „Ještě důležitější je umět se poslechnout.“

Člověk může udělat maximum, ale pak mu 
bude tři dny pršet a najeté km a čistá hlava 
mu budou k ničemu, protože je na kost mokrý, 
a jakmile zastaví, tak mrzne. Je dobré být při-
praven na  rozmary počasí a  naučit se být 
v nekomfortních podmínkách. Takže jet na kolo 
v dešti, dát si budíček o dvě hodiny dřív a vyjet 
o  jeden kopec víc, než bylo v plánu. Pak to 
hlava v závodě bere jako normální, nebo ales-
poň snesitelné. Jenže pak se vám ozvou bolesti 
kloubů, přes které nejede vlak a kolo už vůbec, 
tak skončíte, a  to je těžší než dojet. Mám 
tuhle zkušenost z druhého ročníku a to byla 
dost těžká zkušenost. Ale posunula mě dál. 
Zážitek nemusí být pozitivní, ale intenzivní – 
a  cesta vlakem do  cíle intenzivní byla. Slzy 
a zklamání. Ustát všechny otázky, proč jsem 
nedokončila závod, a jít dál. Ovšem myslím, že 
i díky této zkušenosti pro mě byl loňský roč-
ník, kde tři dny ze čtyř pršelo, o něco snazší. 
Věděla jsem, že může být i hůř.

Pak se počítá každý kilometr na kole i chvíle 
strávená cvičením nebo jiným sportem. Para-
doxně mě nebolely tolik svaly na nohou, jako 
svaly za krkem, dlaně, skoro jsem necítila prsty 
u  rukou, zadek… Na  to vás kilometry nepři-
praví, ale takové seštelování posedu na kole 
je dobrá věc.

Je finančně náročné se takového závodu 
zúčastnit? Měla jste nějaké sponzory?

Konkrétně tento závod je vcelku levný. Jak 
startovné (kolem 2  000 Kč), tak všechno 
kolem. Byť je start v Žacléři (východ Krkonoš), 
tak je to v dojezdové vzdálenosti a celou dobu 
se člověk pohybuje v ČR, takže i ceny jídla a pití 
po cestě se neliší od našeho normálu. Jediné, 
co pak stojí více, je výbava, ale tu si průběžně 
nakupuji a případně odlehčuji stávající kousky. 
Mám podporu od bikebrothers.cz a bikeme- 

dic.cz, dále od bikepacking.cz, odkud se mi 
také dostává podpory ať už materiální, nebo 
v podobě cenných rad. A hlavně musím zmí-
nit podporu mého zaměstnavatele, a  to je 
ROUVY. Jezdím v týmových barvách a od celé 
firmy mám velkou podporu, čehož si velmi 
cením, protože to není samozřejmost. Člověka 
hodně podpoří, když víte, že vás kolegové sle-
dují na trackeru a v práci vám připraví oslavu 
na přivítanou jako překvapení.

Vyrazit na kole s pár věcmi takhle daleko 
je pro mnohé z nás nepředstavitelné. Byla 
jste vždycky duší dobrodruh?

Od malička jsem sledovala westerny a tou-
žila po  tom prohánět se prérií na  koni. Pak 
když jsem zjistila, že koně na  zahradě mít 
nebudu, přesedlala jsem na  kolo. Zpočátku 
mě brzdilo to, že jsem neměla s kým vyrazit, 
ale posléze jsem zjistila, že můžu jet i sama. 
Tak jsem vyrazila a zjistila, že to nejde zastavit, 
že pořád chci jet dál a objevovat svět uvnitř 
i venku. Když člověk usíná pod hvězdami a ráno 
se budí s východem slunce u nohou, je svět 
úplně jiný, než jak ho známe z všedních dnů. 
Člověk se trochu vrací do dětství a píše si svůj 
příběh o svobodě, dobrodružství a neskutečné 
radosti, jakou to přináší.

Jak se Vám daří skloubit pracovní život 
s takto časově náročným koníčkem?

Díky tomu, že dělám v cyklisticky zaměřené 
firmě, je to o něco snazší. Teambuildingy máme 
na kole, dovolené taky, když je třeba otesto-
vat aplikaci, zase sedíme na kole. Takže mám 
výhodu oproti jiným zaměstnáním. Ale ono 
hlavně jde o ten čas mimo práci, protože tu si 
musíme oddělat s kolem i bez kola. Naštěstí 
mám přítele, který sportem také žije, takže to 
jde docela snadno.

Prozradíte našim čtenářům, co máte 
v plánu tento rok?

Tento rok mám v plánu dvě výzvy na běž-
kách (pokud bude sníh) a pak se vrhnu na kolo. 
Chci se zúčastnit pár výzev/závodů v  rámci 
Ultrabikers, pak bych ráda dokončila Everes-
ting (tzn. nastoupat výšku Everestu na jednom 
kopci na jeden zátah, bez spánku). Co se týká 
ultra, tak jsme s přítelem přihlášeni na Slovakia 
Divide. To je cca 700 km slovenskou divočinou 
a  pro změnu na  MTB. Na  to se moc těším, 
protože mám zase pocit, že vůbec netuším, 
do čeho jdu. A je tu možnost, že konečně uvi-
dím medvěda, což je můj velký sen. Pak mám 
ještě jeden velký rest, co chci dokončit, ale to 
si nechám pro sebe.

Děkuji za rozhovor.
Šárka Míčková
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21. únor – Mezinárodní den mateřského jazyka
Víte, že se po celém světě mluví přibližně 6–7 tisíci jazyky? Statistiky se různí, ale jedno je jisté. Až 40 % z nich je ohroženo zánikem, k němuž 

může dojít do konce 21. století. Jsou to jazyky různého typu, z nichž některé neexistují v písemné podobě, ale přesto jsou ve své komunitě 
používány a pro určitou skupinu lidí jsou jazykem mateřským.

A které jazyky jsou dle lingvistů nejtěžší? Ti američtí označují za nejsložitější japonštinu, arabštinu, korejštinu, čínštinu, tibetštinu, řečtinu 
a maďarštinu. Tajenkou dnešní křížovky je maďarské slovo……., které když použijete v případě ohrožení, může vám i zachránit život. 

První tři luštitelé, kteří nám zašlou na e-mail vimperske.noviny@mesto.vimperk.cz správnou odpověď, se mohou těšit na drobné reklamní 
předměty města Vimperk a knihy.

Zdroj: magazin.cz
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Blahopřejeme
občanům Vimperska,

kteří oslavili jubilea v měsíci  
lednu

Panýrková Markéta
Rybák Karel
Lindová Marie
Zezulová Jaroslava
Chudiváni František
Filipová Anna
Potocká Viléma
Staňková Jaroslava
Kukačková Marie
Selnerová Marie
Matějka František
Kůrka Zdeněk
Novotný Pavel
Mondlová Marie
Posekaná Zdeňka
Faberová Pavla
Juha Petr
Wiewiórová Libuše
Sovová Hana
Narovec Ladislav
Hůdová Vlasta
Korejsová Marie
Kopfová Zděňka
Čech Miloslav
Sovová Helena
Uličná Jana
Jakš Václav
Pasauer Zdeněk
Mistrová Marie
Hurt Jiří
Staněk Jiří
Stránský Karel 

Město Vimperk přeje touto cestou 
oslavencům hodně zdraví, štěstí a spo-
kojenosti do dalších let.

Jana Lukelová, matrikářka
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Advent a Vánoce  
v Domovech Vimperk

Loňský advent byl pro nás velice 
nabitý. Po  dlouhých covidových 
letech bylo opět možné vytvo-
řit obyvatelům vánočně laděný 
program. 

Dříve pro nás bylo běžné setká-
vat se společně. Po dlouhém půstu 
nás mile překvapilo, že všichni, kdo 
k nám dříve chodili na návštěvy, se 
vrátili i v roce 2022. Navázali jsme 
na stará přátelství a vytvořili jsme i nová.

Hned první adventní víkend, 26. listopadu, 
jsme se s paní Martou, naší klientkou, zúčastnili 
povedených adventních trhů v parku. Měli jsme 
možnost prodávat zde naše výrobky a hlavně 
představit Panenky Štěpánky. Trhy jsme si užili 
a příjemně se naladili na nadcházející období. 

Dne 4. prosince jsme se s  Panenkami 
zúčastnili Čertovské pohodové neděle v hotelu 
Zlatá hvězda. Akce byla též vydařená, jen ti 
čerti byli strašidelní.

V  pondělí 5. prosince vyrazil na  svou 
pochůzku v Domovech Mikuláš se svou anděl-
skou družinou. Navštívil každý pokoj. Andělé 
mezitím shromažďovali od obyvatel jejich přání 
pro Ježíška. Většina z nich byla těžko splnitelná, 
jako například přání pevného zdraví, trávení 
více času s  rodinou, omládnutí a  podobně. 
Andělé si všechna přání zapsali a  ta ales-
poň trochu reálná naplnila našim obyvatelům 
Ježíškova vnoučata a vimperští andělé. Tímto 
vám všem moc děkujeme za radost, kterou 
jste přinesli. 

Šestého prosince dorazila na  aktivizační 
dílnu děvčata ze SŠ Nerudova se svou kadeř-
nickou show. Převlečena za  čertice stříhala 
a barvila ostošest pod vedením mistrové, paní 
Anety Švecové, která byla už tradičně nád-
herným andělem. Děvčatům moc děkujeme 
a doufáme v budoucí spolupráci.

Ve čtvrtek 8. prosince jsme si na aktivizační 
dílně připravili těsto na cukroví a společnými 
silami jsme si upekli linecké a vanilkové rohlíčky. 

V  pondělí 12. prosince nám přišli zahrát 
a  zazpívat studenti ZUŠ Vimperk v  dopro-
vodu rodičů a rodinných příslušníků. Vystou-
pení bylo krásné a  navázali jsme na  tradici 
předchozích let. 

Den nato nás navštívil vimperský pan farář 
Jaroslav Stehlík, aby nám odsloužil mši svatou, 
tak jako každý měsíc, tentokrát i se svátostí 
nemocných. 

V pátek 16. prosince dorazily děti z vimper-
ské praktické základní školy. Zazpívaly nám 
vánoční písně, koledy a  zarecitovaly básně 
s  vánoční tematikou. Přinesly nám mnoho 
dárků, které samy vyrobily, a překvapily nás 
svou bezprostředností, se kterou si sedly mezi 
nás a povídaly si s obyvateli nad šálkem tep-
lého čaje a kávy.

Klidnou atmosféru páteč-
ního dopoledne vystřídal rušný 
odpolední program. Na terase 
Domova pro seniory nás pře-
kvapila paní Jiřinka Fukasová se 
svými třemi poníky Duplem, Lilli 
a Ostrou.

Dva menší si troufli 
na návštěvu k lůžku, a kdo mohl, 
se naopak vypravil za poníkem 

Lilli ven na terasu. Udělali obrovskou radost, 
protože jak už to u nás bývá, zvířecí čistá duše 
je ta nejoblíbenější. I přes husté sněžení se 
akce velice vydařila a  od  paní Jiřinky to byl 
krásný vánoční dárek. 

Hned den poté nás čekalo vánoční setkání 
rodin a přátel. Setkání jsme pojali jako malou 
generální zkoušku na  štědrovečerní večeři. 
Zpívaly a hrály se koledy, jedl se salát a řízek, 
mlsalo se cukroví a vimperští andělé nadělo-
vali dárečky. Děkujeme všem zúčastněným 
za krásnou atmosféru a hlavně našemu panu 
řediteli Ing. Jiřímu Veselému a paní doktorce 
Kabourkové, kteří nám velice pomohli při orga-
nizaci svátečního odpoledne a statečně přijali 
svou roli v naší velké „rodině“.

V  úterý 20. prosince nás svou návštěvou 
potěšil Křesťanský sbor Vimperk. Povídání 
o  Ježíšově narození doprovodili krásnými 
písněmi. Poté už jsme byli plně připraveni 
na Vánoce. 

Před Štědrým dnem ještě obešla obyvatele 
na pokojích Svatá rodina s andělem. Každému 
popřála krásné a  klidné Vánoce a  předala 
dárky – stojací kalendáře, které nám daro-
vali zaměstnanci a rodiče dětí z MŠ Pastelka 
Vlachovo Březí. Na  Štědrý den byly připra-
veny kosmetické balíčky a zabalené sladkosti 
od vimperských andělů. Dárek dostal každý 
obyvatel našich domovů, a to jen díky vám. 

Chtěli bychom touto cestou poděkovat 
i našemu vedoucímu kuchyně, panu Chvostovi, 
a veškerému personálu kuchyně a jejich rodin-
ným příslušníkům za  výborné jídlo během 
svátků. Víme, že si na tom dali záležet, a bylo 
to znát. 

A  jak se říká, to nejlepší nakonec. Před 
koncem roku na nás čekal benefiční koncert 
písecké kapely Kamarádi z  pískoviště. Nej-
dříve nám zahráli pod širým nebem v místech 
budoucí Zahrady korunní princezny Štěpánky 
a poté pokračovali až do tmy na aktivizační 
dílně. 

Děkujeme všem, kdo nám pomáháte a mys-
líte na nás. 

Sledujte nás na  facebooku Domovy Vim-
perk a Spolek pro vybudování Zahrady korunní 
princezny Štěpánky, z. s. 

 Věra Patilová
Domovy Vimperk
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Vítězství vimperských mladíků 
na South Stars Cup

Na druhý svátek vánoční se ve Vimperku 
uskutečnil první ročník turnaje s názvem South 
Stars Cup pro hráče ročníku 2013. Zúčastnila 
se ho čtyři družstva: domácí HC Vimperk, výběr 
kraje South Stars, HC Motor České Budějo-
vice a tým složený z výběru děvčat HC Ladies 
Gang, za který nastoupila také starší děvčata.

Hrálo se na  celé hřiště systémem každý 
s každým na 2x20 minut, kde každý poločas 
se počítal jako samostatný zápas. Po odehra-
ném zápase se jela trestná střílení systémem 
náhlá smrt a vítěz si připsal bonusový bod.

Vimperští mladíci nastoupili v prvním zápase 
proti týmu South Stars. Tento tým tvoří výběr 
hráčů Jihočeského kraje. Vimperské kluky 
čekala první výzva již před zápasem, protože 
ze zdravotních důvodů nastoupili jen v devíti 
hráčích v poli. Začátek zápasu domácím nevy-
šel, soupeř se dostal brzy do dvoubrankového 
vedení. Nicméně kluci se nevzdali a bojovností 
dokázali srovnat na 2:2. Tímto výsledkem také 
skončila první dvacetiminutovka, za kterou si 
Vimperští připsali první bod v turnaji. Ve druhé 
již kluci soupeře začali přehrávat a především 
proměňovali šance. Výsledkem byla výhra 
v této části 9:3 a další dva body do tabulky 
turnaje. Navíc v dovednostní soutěži zvítězili 

také na nájezdy, takže i bonusový bod zůstal 
domácím.

V dalším zápase nastoupili mladíci proti týmu 
Czech Ladies Gang. Přestože se jedná o čistě 
dívčí tým, tak i vzhledem k věkovému rozdílu, 
kdy mohla nastoupit i starší děvčata, se jed-
nalo o velmi náročný zápas s velmi šikovnými 
individualitami. První minizápas vimperští kluci 
zvládli a po velmi dobrém výkonu zvítězili 5:1. 
Nicméně ve druhé části bylo znát, že kluci jsou 
kvůli úzké rotaci vyčerpáni. K tomu se přidali 
zcela zásadní chyby v obranné hře a výsled-
kem byla prohra v této části 3:6. Oba týmy si 
tedy rozdělily po dvou bodech, nicméně velmi 
důležitý byl výsledek závěrečných nájezdů, 
protože bylo zřejmé, že ty mohou vítězný tým 
přiblížit celkovému vítězství v turnaji. Domácí 
gólman Tesař chytil všechny nájezdy soupeřek 
a ve třetí sérii rozhodl o důležitém bonusovém 
bodu domácí Kraml.

V posledním zápase se domácí utkali s tra-
dičním soupeřem Motor ČB. Obě družstva 
hrála jen v  devíti hráčích, takže únava byla 
na kvalitě utkání patrná. Domácí hráči si byli 
vědomi, že pokud chtějí zvítězit v turnaji, musí 
vyhrát oba zápasy i  nájezdy, aby nemuseli 
čekat na zaváhání soupeřů. Vimperští mladíci 

nezachytili začátek zápasu a prohrávali o dvě 
branky. Nicméně opět se projevila bojovnost 
kluků, kteří do  konce úvodního dvojzápasu 
skóre otočili a  nakonec zvítězili 6:3. Druhý 
dvojzápas byl spíše boj o každý kousek ledu. 
Domácí hokejisté opět brzy prohrávali, dostali 
gól hned z úvodní střely. Čas neúprosně ubíhal, 
ale pak se podařilo odjet domácímu Honzovi 
Mikulenkovi (ročník 2015!!!), který vyrovnal. 
Na konci utkání za stavu 1:1 jel za faul trestné 
střílení domácí Kraml a proměněným nájezdem 
zajistil vítězství i v druhém utkání. Ještě bylo 
důležité zvládnout nájezdy. Domácí brankář 
opět skvěle pokryl všechny nájezdy soupeře, 
a tak v páté sérii rozhodl o bonusovém bodu 
pro domácí povedeným blafákem Hajný.

HC Vimperk tak zvítězil v tomto skvěle při-
praveném turnaji. Jako překvapení pro hráče 
i fanoušky bylo předávání cen od vimperského 
odchovance, brankáře Šimona Hrubce. Nej-
lepším hráčem domácího týmu byl vyhlášen 
Filip Kraml. Poděkování patří také všem sou-
peřům za povedený turnaj a  fair play zápo-
lení. Také musíme ocenit podporu fanoušků 
a rodičů všech týmů, přesto speciální poděko-
vání patří vimperským rodičům za jejich „kotel“ 
a nezlomné fandění a bubnování po celý prů-
běh všech domácích zápasů.

„K  vidění bylo mnoho hezkých momentů 
a  krásných gólů. Všem děkujeme za  účast 
a  těšíme se na  dalších akcích pořádaných 
South Stars Academy,“ uvedl hlavní organizátor 
projektu Martin Všetečka. Martinovi také patří 
velký dík, že se pustil do organizace turnaje.

Konečné výsledky:
HC Vimperk, 12 bodů, skóre 27:16, nejlepší 

hráč týmu Filip Kraml
Czech Ladies Gang, 10 bodů, skóre 26:23, 

nejlepší hráčka týmu Sára Krakowitzerová
South Stars, 5 bodů, skóre 21:25, nejlepší 

hráčka týmu Monika Podrabská
HC Motor České Budějovice, 3 body, skóre 

15:25, nejlepší hráč týmu Oliver Lavička
Sestava HC Vimperk: gólman Tesař, obrana: 

Sitár, Mikulenka Honza, Salzmann, útok: Vinš, 
Mikulenka Jakub, Kraml, Hajný, Předota, Han- 
zal V. Marián Sitár

Florbalisté jsou po polovině 
soutěže na první pozici

Po  nevydařeném loňském ročníku 
a  sestupu z  Regionální ligy nastupují flor-
balisté Šumavanu Vimperk v  Jiho-
české lize. Před sezónou došlo 
k úpravám soutěží a do  Jihočeské 
ligy byly zařazeny týmy z  kraj-
ského přeboru, čímž se celkový 
počet účastníků zvýšil na dvanáct.  
Vimperští zatím po odehrané polo-
vině soutěže plní roli favorita, když 
z dvanácti zápasů dokázali v deseti 
případech zvítězit, jednou vybojo-
vali vítězství v  nájezdech a  jedi-
nou dosavadní porážku utrpěli 
v  domácím souboji s  Kaplicí B. 
V  tabulce jsou Vimperští s  dvaat-
řiceti body na  prvním místě díky 
lepšímu skóre před nejbližším pro-
následovatelem, kterým je Jis-
kra Třeboň. S  odstupem tří bodů 

pak následuje Sokol Lišov, čtvrtá Kaplice 
B ztrácí na  vedoucí dvojici bodů sedm. 

Vimperk se drží na špici také ve většině týmo-
vých statistik. Má nejmenší počet obdržených 
branek (33) a nejlepší brankový rozdíl (+75), 
pouze ve vstřelených gólech (108) je druhý. 
Za  překonaných 100 vstřelených branek již 
tým obdržel dárek v podobě 24 ks plechovek 
ležáku od pivovaru Holba, který připravil tuto 
motivační marketingovou kampaň ve spolu-

práci s  Českým florbalem. Hráči 
Šumavanu jsou vidět také v indivi-
duálních statistikách, v první dva-
cítce nejproduktivnějších hráčů 
má Vimperk celkem pět zástupců. 
Florbalisty teď čeká souboj s nej-
větším soupeřem, když se na konci 
ledna v  Soběslavi střetne s  dru-
hou Třeboní v přímém boji o první 
místo v  tabulce. Budete-li chtít 
navštívit utkání Šumavanu, tak 
ideální příležitost bude v  sobotu 
11. února, kdy na  domácí palu-
bovce v  Kašperských Horách 
vyzve Frymburk (začátek  
v 10 hodin) a tým SKP České Budě-
jovice B (v 15 hodin).

Michal Gabauer
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www.vimperk.cz

Služby 
ve Vimperku
MĚSTSKÁ KNIHOVNA    
1. máje 194
Tel. 388 411 457; 380 070 060
www.knihovna.vimperk.cz
Půjčování e-knih: https://tritius.vimperk.cz/
Katalog
Výpůjční doba pro dospělé:
Po  9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Út  9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
St  9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Čt  9:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Pá  zavřeno
Výpůjční doba pro děti a mládež:
Po  19:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Út  12:30–17:00 hod.
St  12:30–17:00 hod.
Čt  19:00–11:30, 12:30–17:00 hod.
Pá  1zavřeno

GALERIE VIMPERK
Městská knihovna Vimperk
Po-So  10:00–16:00 hod.

STÁTNÍ ZÁMEK VIMPERK
Zámek 20
Tel. 778 427 134; e-mail: vimperk@npu.cz
www.zamek-vimperk.cz
Pá–Ne
V otevíracích dnech se koná vždy jen jedna 
prohlídka Zimního zámku, v 10:00 hod. Na pro-
hlídku navazuje otevírací doba Muzea Vimper-
ska do 16:00 hod.

PSÍ ÚTULEK VE VIMPERKU
Tel. 388 402 229, mobil 602 527 070.
E-mail: marie.hejlkova@mesto.vimperk.cz
www.facebook.com/PsiutulekVimperk
Odchyt psů provádí Městská policie Vimperk
Tel. 388 414 365

SBĚRNý DVŮR
Sklářská ulice 388/21
Tel. 388 402 229
www.vimperk.cz
Provozní doba zimní: od 1. 10. do 31. 3.
Pondělí 18:00–12:00, 14:00–17:00 hod.
Úterý  14:00–17:00 hod.
Středa 18:00–12:00, 14:00–17:00 hod.
Čtvrtek zavřeno
Pátek  14:00–17:00 hod.
Sobota 18:00–12:00 hod.
Ve  dnech státních svátků je sběrný dvůr 
uzavřen.

BOHOSLUŽBY
Římskokatolická církev, 
kostel Navštívení Panny Marie
Náměstí Svobody 46
E-mail: faravimperk@seznam.cz
Út 18:00 hod.
Pá 18:00 hod.
Ne 18:15 hod. 

Evangelická církev metodistická,  
misijní sbor Vimperk
Nádražní 274
Tel. 728 958 056
http://www.ecmvimperk.cz
Ne 19:30 hod.

Křesťanský sbor Šumava – Vimperk
Nad Stadionem 199
Tel. 606 793 236
E-mail: vejuka@centrum.cz
www.krestanskysbor-vimperk.estranky.cz
Ne 10:00 hod.

ZIMNÍ STADION VIMPERK

Olympiáda dětí  
a mládeže 2023

Členové SK Snowriders Vimperk, z. s., odjíždějí repre-
zentovat Jihočeský kraj na zimní Olympiádu dětí a mlá-
deže do Špindlerova Mlýna v Krkonoších. Po slavnostním 
zahájení v Hradci Králové je budou čekat tři disciplíny – 
paralelní obří slalom, slope style a snowboardcross. Jak 
se dařilo nejen jim, ale i lyžařům ze Ski klubu Šumava 
Vimperk, vás budeme informovat v příštím čísle.

Vojtěch Kohout

Hledáte sport, který posílí nejen 
tělo, ale i  mysl? Komplexní cvičení, 
které nestojí téměř nic? Zkuste karate! 
Ve  Vimperku máme tým, který sklízí 
úspěchy nejen u  nás, ale i  ve  světě.
Více naleznete v březnovém čísle Vim-
perských novin.

Přijďte 
sportovat

Jarní
příměstské tábory 

v Klubíku 
pro děti 

Více informací:
P. Litvanová  - 
603 469 165, 

fb Klubík pro děti.
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Otevírací doba
Po - Pá 

9.00 - 12.00 
13.00 - 17.00

So 9.00 - 11.00   Sadová 564 ,Vimperk Tel. : 770 182 218

PODLAHY - MONTÁŽE
Nábytek Šumava 

Společnost ČSAD Autobusy 
České Budějovice a.s. 
nabízí pracovní pozice 

řidiče/řidičky
autobusů 
pro provozovnu ve Vimperku  

Požadujeme: zdravotní způsobilost, čistý trestní 
rejstřík, odpovědnost

Nabízíme:
◾ Výdělek až 45.000 Kč
◾ Příspěvek na životní a penzijní pojištění 
◾ 4 týdny dovolené plus 1 týden zdravotního 

volna
◾ Zvýhodněný mobilní tarif i pro rodinné 

příslušníky
◾ Příspěvek na řidičský a profesní průkaz  

skupiny D 
◾ Náborový příspěvek 20.000 Kč
◾ Příspěvek na sport/kulturu/lékaře/volný čas

V případě zájmu volejte na číslo 602 488 451 
nebo nám napište na personalni@busem.cz

PRODEJ PELET 
ČERNÁ V POŠUMAVÍ 

tel.číslo: + 420 702 132 410  

www.energypell.cz 
 

Nyní prodej pelet za akční cenu 

 pelety jsou vyráběny v Černé v Pošumaví z české jehličnaté suroviny  
 dřevní pelety vynikají především vysokou výhřevností  

a dlouhou dobou hoření nízkým obsahem popela,  
 pelety vyrábíme lisováním vysušených pilin 

bez dalších přídavných směsí, pojiv nebo lepidel 
 pelety balíme do cca 15 kg pytlů, které se ukládají po 65 ks  

na palety o celkové hmotnosti min. 1 tuna na jedné paletě 
 pelety jsou taktéž možno dopravovat volně pomocí  

cisterny přímo do zásobníků u odběratelů 

 doprava po jižních Čechách je ZDARMA 
 

Typové označení A1 dle ČSN EN ISO17225-02 
OSVĚDČENÍ číslo: O-B-02035-22 

Průměr pelet: 6 mm  
Výhřevnost: 17,48 MJ/kg 
Popelnatost: 0,45 % 
Sypná hmotnost: 668 kg/m3 
Obsah vody: 6,71 % 
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ČIŠTĚNÍ
(extrakce strojem zn. Kärcher)

  ČalouNĚNÍ
(sedačky, sedáky židlí, křesla...)

  Koberce

MYTÍ oKeN
(ruční práce)

kontakt: 
KLÁRA BENEŠOVÁ (OSVČ)

tel.: 737 376 799

SKUPINOVÉ LEKCE
INDIVIDUÁLNÍ TRÉNINKY

PRO ŽENY
v oboru ZTV (ZDRAVOTNÍ 

TĚLESNÁ VÝCHOVA)
• skupinové lekce

ženy do 1 roku po porodu
ženy více než 1 rok po porodu

ženy, které se na mateřství chystají
• individuální tréninky (vč. diagnostiky 

pohybového aparátu)
• individuální poradenství a tréninky

= návštěvní služba osobního charakteru 
pro ženy čerstvě po porodu

• místo
vnitřní prostor / venkovní prostředí / 

domácí prostor klientky
kontakt: Ing. KLÁRA BENEŠOVÁ

tel.: 737 376 799

Vimperk - T 774 40 90 79 - osobní schůzka, doručení zakázek
Zlatá stezka 150, Prachatice - T 605 253 792

www.studioduha.czReklamu?

Grafika, polep tabulí, výloh, aut,
vizitky, letáky, razítka, potisk textilu,
bannery, roll-upy, reklamní předměty, 
velkoplošný tisk - fotografie,
výkresová dokumentace, obrazy informační

systémy

  PRODEJ     KUŘIC
                2023
 FIRMA
          NOVÁK
                     RADOMYŠL

VIMPERK – 15.15 hod.                    
U LIDLU
  DNE:   17.3 / 14.4 / 12.5 / 9.6 / 7.7 / 

4.8 / 1.9 / 29.9 / 27.10 / 24.11

  červené, černé, kropenaté, modré,
žíhané, bílé  - stáří 20 týdnů
                       cena 240 Kč/ks
tel.- 602 115 750
www.drubez-novak.cz
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„PROČ JE PRO VÁS ROHDE & SCHWARZ VIMPERK
DŮVĚRYHODNÝ A INSPIRATIVNÍ ZAMĚSTNAVATEL?“

„Celý můj profesní život před R&S jsem 
strávila v bankovnictví. Pro změnu 
jsem se rozhodla z vícero důvodů. 
Nicméně bankovnictví mi nasadilo 
laťku poměrně vysoko, proto mi nebylo 
jedno, kde „skončím“. Hledala jsem 
silnou společnost s potenciálem růstu 
a s dobrým zázemím. Společnost, kde i já 
se budu moci rozvíjet. Zatím to vnímám 
tak, že má volba byla správná .“

Ing. ZDĚŇKA SZABOVÁ
specialista nákupu
zaměstnaná v R&S: 3 roky

„RS Vimperk je významným partnerem 
SPŠ a VOŠ Písek, se kterým naše škola 
spolupracuje již několik let. Velmi 
oceňuji podporu školy zejména v oblasti 
výuky odborných předmětů, praxí žáků 
i stáží učitelů. Mnoho absolventů naší 
školy našlo v RS Vimperk také stabilní 
a perspektivní zaměstnání.“

Ing. JIŘÍ UHLÍK
ředitel školy SPŠ a VOŠ Písek

„Do spolupráce s RS jsem šla z toho důvodu, 
že se mi nápad, mít pro své zaměstnance 
jako benefit vlastní školku / dětskou skupinu 
líbil. Dává mi to velký smysl. Kdyby bylo firem 
jako je R&S víc, určitě by byli zaměstnanci 
spokojenější, klidnější v práci a loajálnější 
ke svým zaměstnavatelům. I kdyby to bylo 
jen proto, že mají školku za rohem od své 
práce a že se tam o děti skvěle starají. 
Spolupráce mi přinesla nové nápady 
i do jiných Královských školek a ujednocení 
práce s předškoláky. Na setkání rodičů u nás 
ve školce vidím, že se zaměstnanci spolu 
dobře znají a mají mezi sebou dobré vztahy. 
To je pak paráda pozuorovat, děti to vidí a pak 
se k sobě také hezky chovají .“

Mgr. JAROSLAVA KRÁLOVÁ
ředitelka Asociace 
jihočeských rodin z. s.

„Rohde & Schwarz byl pro mne velmi 
důvěryhodný zaměstnavatel, protože 
jsem znal přístroje R&S již v předchozím 
zaměstnání v TESLE Vimperk. S těmito 
kvalitními přístroji jsme měřili a velice 
si jich vážili. Proto jsem následně velmi 
rád pracoval v R&S Vimperk. Věděl 
jsem, že pracuji v moderní, světové 
společnosti, která dbá o neustálý rozvoj 
svůj a svých spolupracovníků.“

Ing. JOSEF KRÝCHA, v důchodu
manažer kvality, vedoucí 
výcvikového střediska R&S
zaměstnán v R&S: 20 let

„Na firmu byl naprostý spoleh, jak v otázkách 
jejích závazků vůči zaměstnanci, tak 
i v podpoře zaměstnance, který se na firmu 
obrátil se žádostí o pomoc i v osobních 
problémech. Firma vždy pomohla a třeba 
i navrhla řešení, na kterém se podílela. 
Vždy jsem obdivovala na firmě to, že 
nerozděluje zaměstnance věkově, příležitost 
ke vzdělávání v rámci činnosti firmy má vždy 
každý. Stejně tak i pracovní postup. A to, 
že jsem se mohla u firmy profesně rozvíjet, 
mi pomohlo i v soukromém životě, zvedlo 
se mi sebevědomí a měla jsem odvahu jít 
do větších soukromých projektů.“

MARCELA CHÁNOVÁ, v důchodu
vedoucí nákladového střediska 
pro manuální osazování a pájení
zaměstnaná v R&S: 20 let

„Pokud pominu zajímavou pracovní 
nabídku, tak mé rozhodnutí vybrat si 
právě společnost Rohde & Schwarz 
ovlivnila již první návštěva. Prostředí 
a pracovníci na mě působili velice 
pozitivním dojmem! Nemohu 
opomenout doporučení přátel, kteří jsou 
zaměstnanci R&S.“

DAVID SRBENÝ
vedoucí v materiálové logistice
zaměstnán v R&S: 1 rok

www.pracers.cz



www.vytrid-neplat.cz

černá díra na peníze

Co vytřídíš, to neplatíš!
v poplatku za odpady občan platí pouze likvidaci netříděného odpadu.

náklady na tříděný odpad jsou hrazeny z rozpočtu města a společnosti EKO-KOM.

Třídit odpady se vyplatí. I ve Vimperku.
Další informace o třídění a svozu odpadů na:

3 321 Kč
vás stojí likvidace

1 tuny směsného neboli 

netříděného odpadu

1 583 Kč
stojí předání

1 tuny tříděného odpadu

1 019 Kč
stojí zpracování

1 tuny bioodpadu


